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Διαβάστε το 
«Παρατηρητήριο 

Εξουσίας» 
στην σελίδα 3

Ο παγκόσμιος «πόλεμος»  
για τα κρίσιμα μέταλλα  

και ο ρόλος της Ελλάδας 
ΡΕΠΟΡΤΑΖ: ΔΗΜΗΤΡΗΣ ΚΥΡΙΑΚΟΠΟΥΛΟΣ

Μανώλης Γραφάκος,  
Γενικός Γραμματέας 
Συντονισμού Διαχείρισης 
Αποβλήτων Υπουργείου 
Περιβάλλοντος 
και Ενέργειας
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Changer
Αλλάζει τους όρους του 

παιχνιδιού στην σελίδα 32

Απόστολος Χονδρόπουλος

Νίκος Λιονάκης

Σημάδια 
ανάκαμψης...

Το νέο ανακάτεμα  
της τράπουλας

n Σελ. 5

Δημήτρης Κουκλουμπέρης

Η ουσία και η επικοινωνία 
για Καραμανλή 

n Σελ. 7
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Εβδομαδιαία ψηφιακή 
πολιτική-επιχειρηματική εφημερίδα

Αλλάζουμε τον τρόπο 
που διαχειριζόμαστε 
το μέλλον 
των επόμενων 
γενιών

n Σελ. 18-19

Ο νέος  
«πρωινός καφές»  

του ΠΑΣΟΚ

Τα παιδιά  
σώζουν ζωές…
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Αν και η αξιολόγηση αφορά τις υπηρεσίες συνολικά και όχι μεμονωμένους υπαλλήλους, δεν λείπουν 
οι περιπτώσεις που τα αποτελέσματα “δείχνουν” ξεκάθαρα πρόσωπα και καταστάσεις. Στο Νοσοκομείο 
της Αλεξανδρούπολης, κάποιοι –αν έχουν στοιχειώδη συναίσθηση– πρέπει να ανησυχούν: η εικόνα τους 
στην κοινωνία είναι ήδη επιβαρυμένη. Οι βαθμολογίες που λαμβάνουν οι υπηρεσίες τους σε εφαρμογές 
δημόσιας και ανοικτής αξιολόγησης … λένε την αλήθεια.

3,6 αστεράκια, με 321 κριτικές!
Τόσο βαθμολογούν στο google, οι άμεσα ενδιαφερόμενοι, δηλαδή οι ασθενείς και οι συγγενείς τους.
Αυτή είναι η δημόσια κριτική, με ανθρώπους που επωνύμως και δημόσια κάνουν τις καταγγελίες 

τους, οι οποίες στις περισσότερες περιπτώσεις μένουν αναπάντητες. Άλλωστε, στα όσα βαριά καταγγέλ-
λονται πολλές φορές δεν χωρούν απαντήσεις ή δικαιολογίες.

Το Υπουργείο Υγείας τα βλέπει αυτά; Έχει απαντήσεις ή όλα καλά; Η διοίκηση του Νοσοκομείου θε-
ωρεί πως χρωστάει κάποια απάντηση για όσα απίστευτα, τους τελευταίους μήνες καταγγέλλονται από 
τους πολίτες; Παρακολουθούμε στενά...

ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΥΠΟΛΗ ΜΗ ΣΟΥ ΤΥΧΕΙ 
ΝΑ ΑΡΡΩΣΤΗΣΕΙΣ...

Η αξιολόγηση στο Δημόσιο μπαίνει σε νέα εποχή. Το νέο σύστημα ξεκίνησε την περασμένη Τετάρτη πιλοτικά 
σε μεγάλους δήμους, ΚΕΠ και εφορίες, με σκοπό τη σταδιακή εφαρμογή του σε όλη τη Δημόσια Διοίκηση. 

Η διαδικασία βασίζεται σε μετρήσιμα ποιοτικά και ποσοτικά κριτήρια, με σκοπό τη βελτίωση των υπηρεσιών 
και την ενίσχυση της διαφάνειας.
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Ο Βενιζέλος και η πρόταση 
του ΠΑΣΟΚ

Στη δουλειά έχει στρωθεί αυτές τις ημέ-
ρες ο Βαγγέλης Βενιζέλος, ως «σεβά-
σμιος συνταγματολόγος» πλέον, για την 
πρόταση του ΠΑΣΟΚ σχετικά με Καρα-
μανλή. Κι αυτός και άλλοι… σεβάσμι-
οι προωθούν την κακουργηματική κα-
τηγορία της διατάραξης της ασφάλειας 
των  συγκοινωνιών στηριζόμενοι προ-
φανώς σε στοιχεία  που έως τώρα δεν 
έχουν αναδειχθεί ή τέλος πάντων ερμη-
νεύοντας τα υπάρχοντα κατά τρόπο δια-
φορετικό. Υποστηρίζουν ότι η πρόταση 

για σύσταση προανακριτικής σε βάρος 
του πρώην υπουργού θα κατατεθεί ού-
τως ή άλλως από το  ΠΑΣΟΚ και το πε-
ριεχόμενο της είναι τόσο αριστοτεχνι-
κά δομημένο που αποκλείεται να μην τη 
στηρίξουν και  άλλα κόμματα της αντι-
πολίτευσης.  Άρα, θα ανοίξει διάπλα-
τα ο δρόμος της επιστροφής Βενιζέλου 
στην κεντρική πολιτική σκηνή  και θα  
κλείσει για τους Καραμανλήδες. «Το 
σκόρδο φταίει όχι η κανέλα που βάρυ-
νε το φαϊ» όπως έλεγαν  οι παλαιότεροι. 

Τα δράματα 
Με αστυνομική συνοδεία κυκλοφορεί στη 
Λάρισα ο πρώην περιφερειάρχης Κώστας 
Αγοραστός. Όταν σπανίως αποφασίζει να 
βγει έξω, τον περιμένει αμάξι της ΕΛΑΣ και  
μια  ομάδα εποχούμενων δικυκλιστών.  Κατά 
την ίδια φημολογία, αναλόγως κινείται στον  
Βόλο και ο πρώην υφυπουργός Χρήστος 
Τριαντόπουλος.  Αμφότεροι δεν φαίνονται 
διατεθειμένοι να εμπλακούν ξανά με τα  κοινά 
ενώ τρίτος βουλευτής από τη Θεσσαλία  
λέγεται ότι έκλεισε το πολιτικό του γραφείο. Τα 
δράματα φέρνουν δράματα.  

Μεγαλειώδης αποτυχία 
με τη δικογραφία
Αυτό  που γίνεται στη Βουλή από την 
περασμένη  Τετάρτη δεν τιμά κανένα, ούτε 
τους  θεματοφύλακες της  Δικαιοσύνης  
ούτε του  Κοινοβουλίου.  Ο μεν ειδικός 
εφέτης ανακριτής έστειλε άγνωστο αριθμό 
αρχείων της  δικογραφίας, πάνω από 
50.000 σελίδες  χωρίς να συνυπολογίζονται 
εκθέσεις  και πραγματογνωμοσύνες, 
οι δε βουλευτές δεν ήταν δυνατόν να 
διαβάσουν και να κρατήσουν σημειώσεις  
σε τόσο περιορισμένο  χρονικό διάστημα.  
Ακολουθήθηκε  λοιπόν η εύκολη λύση: Δεν 
πήγαν παρά ελάχιστοι, 8 την πρώτη μέρα, 
δύο τη δεύτερη και κανείς την Παρασκευή!  
Και τούτο  για τους εξής λόγους, 
αντίστοιχους με εκείνους της Siemens, 
του Βατοπεδίου και  των εξοπλιστικών 
παλαιότερα: α) για να διαβάσεις τέτοια 
δικογραφία πρέπει να  έχεις έννομο 
συμφέρον ή να αμείβεσαι για  μια τόσο  
σκληρή δουλειά, β) να έχεις δικαίωμα να 
κρατήσεις αντίγραφα γιατί τις σημειώσεις 
δεν μπορείς να τις  χρησιμοποιήσεις στην 
πολιτική πρόταση για λόγους μυστικότητας 
της διαδικασίας έως τη δίκη και γ) διότι 
το δικαστήριο αν και όποτε αρχίσει θα 
διαρκέσει τουλάχιστον 5-6 χρόνια, 
συνεπώς δεν έχει νόημα να  αναφερθείς σε 
κάτι που θα κριθεί κάποτε και αν...      

Ντόναλντ Τραμπ
«Η Φωνή της Αμετικής» (Voice of 
America), που η κυβέρνηση του Ντό-
ναλντ Τραμπ ξεκίνησε να διαλύει στα 
μέσα Μαρτίου, θα μπορέσει να επανα-
λειτουργήσει την επόμενη εβδομάδα, 
τόνισαν σήμερα το υπουργείο Δικαιο-
σύνης και τους Δημοσιογράφους Χω-
ρίς Σύνορα. Δεν του βγήκε του Προέ-
δρου αυτή η επιλογή.

LIMIT  UP

LIMIT   DOWN

Το μοντέλο 
Τριαντόπουλου 
Η εφαρμογή του “μοντέλου 
Τριαντόπουλου” και με τον  Κ.  
Καραμανλή   όπως  αρέσκονται να 
χαρακτηρίζουν στην κυβέρνηση  τη 
στάση του βουλευτή της ΝΔ και πρώην 
υφυπουργού ο οποίος ζήτησε αντί 
της προανακριτικής να παραπεμφθεί 
απευθείας στη Δικαιοσύνη 
για την υπόθεση των Τεμπών, 
προϋποθέτει δύο τινά: α) να δεχθεί 
ο Καραμανλής να ακολουθήσει τον 
δρόμο του κ. Τριαντόπουλου και β) 
να αποφασίσει η προανακριτική που 
θα συσταθεί ούτως ή άλλως, αν θα 
το κάνει δεκτό και με ποια κατηγορία 
θα τον παραπέμψει  αφού κατηγορία 
δεν  μπορεί να φύγει από  ‘κει μέσα.  Η 
στήλη είναι σε θέση να γνωρίζει ότι ο 
πρώην υπουργός Υποδομών κλείνει 
οποιαδήποτε  συζήτηση  λέγοντας ότι  
υπέβαλε παραίτηση από την πρώτη 
κιόλας στιγμή και πως τα  έγγραφα που 
περιλαμβάνονται στη δικογραφία έχουν 
αόριστες αναφορές με  χρονολογία 2021 
(δύο χρόνια δηλαδή πριν το δυστύχημα)  
και τα στελέχη που τα συνέταξαν είναι 
βασικοί κατηγορούμενοι.

Συγχρωτισμός 
με επιφανείς 
Σε στέκια του Ψυχικού και της 
Φιλοθέης σύχναζε ο δολοφονηθείς Γ. 
Μοσχούρης, εκ των τελευταίων μελών 
της αποκαλούμενης Greek Mafia.  Σε 
κάποιο από αυτά, το πιο απόμερο 
και ταυτόχρονα το πιο δημοφιλές, 
τον είχαν δει πολλές φορές να συζητά 
με  δημόσια πρόσωπα, δικηγόρους 
δηλαδή και επιχειρηματίες. Σε 
φωτογραφικά στιγμιότυπα που διαθέτει 
η ΕΛΑΣ (σς τον παρακολουθούσαν 
καιρό)  διακρίνονται στα «κάδρα» 
και ανυποψίαστοι πολιτικοί,  νυν και 
πρώην υπουργοί. Ο Μοσχούρης δεν 
ήταν  κοσμικός ούτε του άρεσε η μεγάλη 
ζωή. Ωστόσο επειδή έμενε γύρω από 
το Ψυχικό,  μοιραία συγχρωτίζονταν με 
…επιφανείς κάποιοι εκ των οποίων 
«τρίβονται» ανεξήγητα. 
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Κυριάκος 
Μητσοτάκης
Ο πρωθυπουργός δεν έκρυψε την ορ-
γή του για τα επεισόδια στη Νομική. 
Συγκάλεσε έκτακτη Σαββατιάτικη σύ-
σκεψη. Η λέξη «κλειδί» των παρεμβά-
σεων θα είναι «συνέπειες». Τόσο σε 
ποινικό και πειθαρχικό επίπεδο, όσο 
και σε αστικό, για τους δράστες. Πα-
ράλληλα θα υπάρχουν συνέπειες και 
σε μεμονωμένες περιπτώσεις Πανε-
πιστημιακών Ιδρυμάτων που δεν συμ-
μορφώνονται με την εφαρμογή του νό-
μου ή αντίστοιχων αποφάσεων.

ΓΡΑΦΕΙ 0 ΔΗΜΗΤΡΗΣ ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ

Οι «δρόμοι του αγώνα» 
Κατά την παλαιά φρασεολογία «έστω κι αν είναι παράλληλοι οι δρόμοι 
του αγώνα οδηγούν στην ίδια πλατεία». Κάπως έτσι λοιπόν συναντήθηκαν 

μετά από  χρόνια, το  πρωτομαγιάτικο πρωινό, ο γενικός γραμματέας του 
ΚΚΕ Δημήτρης Κουτσούμπας με τον πρώην γραμματέα της ΓΣΕΕ και 

πρώην ευρωβουλευτή της ΝΔ Κώστα Πουπάκη (φωτό). Ο καραμανλικός  
Πουπάκης, ανέκαθεν παρών σε συλλαλητήρια και πορείες «ανέβηκε»  

στη συγκέντρωση του  ΠΑΜΕ στην πλατεία Συντάγματος για να δει τον 
Κουτσούμπα και άλλους κομμουνιστές φίλους και ακολούθως πήγε στην 

Κλαυθμώνος στα υπόλοιπα μπλοκ.  Αυτές οι αμφίδρομες επικοινωνίες 
που έρχονται από τα πίσω και συνεχίζουν  στο διηνεκές, διακρίνονται  από 

σοβαρότητα, ειλικρίνεια  και «καθαρές γραμμές». 



}

}*Η προσπάθεια να 
κατοχυρωθεί η 

θετική δυναμική 
της κυβέρνησης με 

ορίζοντα την ΔΕΘ δεν 
εξελίσσεται πάντως 
χωρίς δυσκολίες, 
απόρροια κάποιες 

φορές και της ανάγκης 
που προκύπτει από την 
ίδια την πραγματικότητα 

για διορθωτικές 
κινήσεις σε πτυχές 
της κυβερνητικής 

πολιτικής.
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n Στην «θετική ατζέντα» που συνδέεται με την οικονομία, την βελτίωση της καθημερινότητας των πολιτών, με παρεμβάσεις στο λεγόμενο «βαθύ κράτος» και με προώθηση σημαντικών 
μεταρρυθμίσεων, θα επιμείνει η κυβέρνηση, προσπαθώντας να κατοχυρώσει την δυναμική ανάκαμψης που αρχίζει να αποτυπώνεται για τη ΝΔ στις τελευταίες δημοσκοπήσεις, ειδικά μετά και 
την εξαγγελία του κοινωνικού μερίσματος από το υπερπλεόνασμα του 2024 και την προαναγγελία νέων φοροελαφρύνσεων για την μεσαία τάξη στην ΔΕΘ.

ΔΟΥΛΕΙΑ, ΘΕΤΙΚΕΣ ΕΙΔΗΣΕΙΣ, ΑΞΙΟΛΟΓΗΣΗ ΚΑΙ ΣΥΝΕΠΕΙΕΣ
Με ορίζοντα τη ΔΕΘ

ΡΕΠΟΡΤΑΖ:  
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΧΟΝΔΡΟΠΟΥΛΟΣ

Σήμερα το πρωί έχει προ-
γραμματιστεί η παρουσίαση 
από τον πρωθυπουργό, Κυ-
ριάκο Μητσοτάκη, στο Μέ-
γαρο Μαξίμου, της Εθνικής 
Στρατηγικής για την Πρόλη-
ψη της Βίας και την Αντιμε-
τώπιση της Παραβατικότητας 
Ανηλίκων, την οποία θα εξει-
δικεύσουν στη συνέχεια σε 
συνέντευξη τύπου οι συναρ-
μόδιοι υπουργοί  καθώς και 
η Πρόεδρος της Επιτροπής 
των Εμπειρογνωμόνων, Βά-
σω Αρτινοπούλου.

Την Τρίτη, 6 Μαΐου, αναμέ-
νεται να ξεκινήσει η διαδικασία 
αξιολόγησης των υπηρεσιών του 
Δημοσίου και της Αυτοδιοίκη-
σης από τους πολίτες μέσω της 
ηλεκτρονικής πλατφόρμας που 
θα τεθεί σε λειτουργία με στό-
χο, όπως τονίζουν κυβερνητι-
κά στελέχη,  «να δούμε που πά-
με καλά που δεν πάμε καλά και 
που χρειάζεται μεγαλύτερη προ-
σπάθεια». Παράλληλα συνεχίζε-
ται και η εσωτερική αξιολόγηση 
στο Δημόσιο, με την ολοκλήρω-
ση των αξιολογήσεων του 2024, 
βάσει του νόμου που ψηφίστηκε 
το 2022 και εφαρμόστηκε πρώτη 
φορά το 2023.

Από την πλευρά του, ο Κυ-
ριάκος Μητσοτάκης θα συνε-
χίσει τις τακτικές περιοδείες 
και επισκέψεις σε Λεκανοπέ-
διο  και περιφέρεια. Ενδεχομέ-
νως να βρεθεί την Παρασκευή 
στην Κρήτη όπου πιθανότατα θα 
υπογραφεί η σύμβαση παραχώ-
ρησης για το τμήμα  Ηράκλειο- 
Χανιά του ΒΟΑΚ που συνιστά 
ένα από τα εμβληματικά μεγάλα 
οδικά έργα για τα οποία έχει δε-
σμευθεί η σημερινή κυβέρνηση.

Την ίδια ώρα, ικανοποίηση 
επικρατεί στο Μέγαρο Μαξίμου 

για την αποτελεσματικότητα που 
διαπιστώνει σε κυβερνητικές 
πρωτοβουλίες με ισχυρό αποτύ-
πωμα και στην καθημερινότητα 
του πολίτη.

Στον χθεσινό απολογισμό 
του κυβερνητικού έργου ο κ. Μη-
τσοτάκης ανέδειξε τόσο την αύ-
ξηση των προσωπικών γιατρών 
μέσα σε τρεις μήνες κατά 2.000, 
φθάνοντας πλέον τους 5.500 εγ-

γεγραμμένους στο σύστημα, όσο 
και τα δεδομένα από τους τέσσε-
ρις πρώτους μήνες εφαρμογής 
του δικαστικού χάρτη που δεί-
χνουν αύξηση στη διαχείριση 
εισερχομένων υποθέσεων στα 
Πρωτοδικεία, από 68% σε 82%.

Η προσπάθεια να κατοχυρω-
θεί η θετική δυναμική της κυ-
βέρνησης με ορίζοντα την ΔΕΘ 
δεν εξελίσσεται πάντως χωρίς 

δυσκολίες, απόρροια κάποιες 
φορές και της ανάγκης που προ-
κύπτει από την ίδια την πραγμα-
τικότητα για διορθωτικές κινή-
σεις σε πτυχές της κυβερνητικής 
πολιτικής.

Αυτό έγινε απόλυτα σαφές 
μετά τα πρόσφατα επεισόδια 
στην Νομική που ώθησαν την 
κυβέρνηση να αναγνωρίσει πως 
ο σχεδιασμός που είχε κάνει για 

την λειτουργία της πανεπιστημι-
ακής αστυνομίας δεν πέτυχε και 
να δρομολογήσει, μετά την έκτα-
κτη σύσκεψη του Σαββάτου στο 
Μέγαρο Μαξίμου, συμπληρω-
ματικά μέτρα για την ασφάλεια 
στα πανεπιστήμια. 

Θα ανακοινωθούν τις επό-
μενες ημέρες από την ηγεσία 
του υπουργείου Παιδείας και 
θα προβλέπουν «συνέπειες» τό-

σο σε ποινικό και πειθαρχικό 
επίπεδο, όσο και σε αστικό, για 
τους δράστες τέτοιων ενεργει-
ών, αλλά και συνέπειες σε με-
μονωμένες περιπτώσεις πανεπι-
στημιακών Ιδρυμάτων που δεν 
συμμορφώνονται με την εφαρ-
μογή του νόμου.

Το μήνυμα που εν γένει εκ-
πέμπει το Μέγαρο Μαξίμου για 
την κυβερνητική στρατηγική ως 

το 2027 είναι ότι «εμείς  θα σκύ-
ψουμε το κεφάλι, θα διορθώ-
σουμε τα λάθη που έχουμε κά-
νει, θα προβάλλουμε αυτά τα 
οποία είναι σημαντικά που έχου-
με πετύχει τα τελευταία χρόνια 
και έχουμε μπροστά μας δύο 
χρόνια για να κάνουμε ακόμα 
περισσότερα για τα μικρά και τα 
μεγάλα θέματα που απασχολούν 
τους πολίτες».

Σημάδια ανάκαμψης...
Αν και νωρίς ακόμα για να προεξοφλήσει κανείς ολική 
επαναφορά της κυβέρνησης σε ανοδική πορεία μετά από 
ένα δύσκολο τρίμηνο φθοράς λόγω ισχυρής κοινωνικής 
αντίληψης περί πρόθεσης «συγκάλυψης» στην τραγωδία 
των Τεμπών, είναι σαφές ότι τα σημάδια ανάκαμψης του 
κυβερνώντος κόμματος γίνονται ολοένα και πιο ορατά.
Σε όλες τις τελευταίες δημοσκοπήσεις παρουσιάζει 
άνοδο, ελαφρά μεν, σταθερή δε. Έχει επαναπροσεγγίσει 
το 28% των ευρωεκλογών και βλέπει ως ρεαλιστικό 
τον στόχο του  30% που θεωρείται αφετηρία για να 
προσπαθήσει να ανακτήσει, με σταθμό την ΔΕΘ, 
δυναμική αυτοδυναμίας στην πορεία προς τις εκλογές 
του 2027.
 Θεμέλιο για την ανοδική τάση συνιστά η θετική πορεία 
της οικονομίας. Και κυρίως το γεγονός ότι η κυβέρνηση 
θέτει εμπράκτως ως προτεραιότητα την μετατροπή της 
ευημερίας των αριθμών σε άνοδο του βιοτικού επιπέδου 
για κάθε πολίτη. Με στοχευμένες πολιτικές  επιστροφής 
του δημοσιονομικού πλεονάσματος και προαναγγελία 
περαιτέρω φοροελαφρύνσεων για την μεσαία τάξη.
Αρκεί  όμως από μόνη της η οικονομία για να επαναφέρει 
τη ΝΔ σε τροχιά αυτοδυναμίας; Ασφαλώς όχι. Και όσο 
και αν η κυβέρνηση έχει πάρει δημοσκοπική «ανάσα», 
πολλά δύσκολα είναι ακόμη μπροστά της. Κάποια 
εξ αυτών τα φέρνει με απρόσμενο τρόπο και η ίδια η 
πραγματικότητα. Τελευταίο παράδειγμα; Η ατζέντα 
νόμου και τάξης που πάντοτε θεωρούσε ως συγκριτικό 
πλεονέκτημα της δικής της κυβερνητικής πολιτικής. Και 
όμως, τα πρόσφατα επεισόδια στη Νομική έφερε την 
κυβέρνηση σε θέση άμυνας, με παραδοχή ότι δεν πέτυχε 
ο σχεδιασμός για την πανεπιστημιακή Αστυνομία και  
προαναγγελία νέων παρεμβάσεων για την ασφάλεια στα 
πανεπιστήμια.
Ο κίνδυνος της πολιτικής φθοράς ελλοχεύει λοιπόν 
παντού. Ακόμη και στην οικονομία. Όχι μόνο λόγω 
πιθανού επηρεασμού από την διεθνή αβεβαιότητα, αλλά 
και διότι οι πόροι ούτως ή άλλως δεν είναι ανεξάντλητοι, 
ενώ οι κοινωνικές διεκδικήσεις είναι πολλές και συχνά 
δίκαιες. Με συνέπεια η εκάστοτε προτεραιοποίηση να 
αφήνει πίσω και δυσαρέσκειες, τις οποίες πρέπει να 
διαχειρίζεται πείθοντας διαρκώς την κοινωνία πως η 
διανομή του αναπτυξιακού μερίσματος γίνεται όχι μόνο 
με σύνεση, αλλά και με δικαιοσύνη.

Με την υπογραφή του
Απόστολου Χονδρόπουλου



}
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Σάρκα και οστά 
παίρνουν σταδιακά οι 

πολιτικές, οργανωτικές 
και επικοινωνιακές 

αλλαγές και διορθώσεις 
στην Χαριλάου 

Τρικούπη, τις οποίες 
είχε προαναγγείλει 

μέσω των ρεπορτάζ της 
η ipaper, στο πλαίσιο 
της βελτίωσης των 

αδυναμιών που έχουν 
διαπιστωθεί
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n Πρόσκληση σε Άννα Διαμαντοπούλου και Παύλο Γερουλάνο, αλλά όχι σε Χάρη Δούκα. Το σκεπτικό, το παρασκήνιο και ο αντίκτυπος  
της πρωτοβουλίας της ηγεσίας, στο πλαίσιο των αλλαγών και διορθωτικών ενεργειών για να ανέβουν τα ποσοστά  

Οι παρόντες και οι απόντες

ΡΕΠΟΡΤΑΖ:  
ΔΗΜΗΤΡΗΣ ΚΟΥΚΛΟΥΜΠΕΡΗΣ

Σάρκα και οστά παίρνουν στα-
διακά οι πολιτικές, οργανωτι-
κές και επικοινωνιακές αλ-
λαγές και διορθώσεις στην 
Χαριλάου Τρικούπη, τις οποί-
ες είχε προαναγγείλει μέσω 
των ρεπορτάζ της η  ipaper, 
στο πλαίσιο της βελτίωσης 
των αδυναμιών που έχουν δι-
απιστωθεί στην αξιωματική 
αντιπολίτευση και του ανοίγ-
ματος της ηγεσίας στο εσω-
κομματικό πεδίο.

Πρωινό καφέ στην Χαριλά-
ου Τρικούπη ή τη Βουλή με την 
υπεύθυνη Πολιτικού Σχεδια-
σμού Άννα Διαμαντοπούλου και 
τον πρώτο κοινοβουλευτικό εκ-
πρόσωπο Παύλο Γερουλάνο θα 
πίνει εφεξής ο Νίκος Ανδρουλά-
κης. Ο πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ 
συζήτησε με τα δύο κορυφαία 
στελέχη και αποφάσισε να τους 
εντάξει πιο ενεργά στη στενότερη 
ομάδα καθορισμού και διαχείρι-
σης της καθημερινής ατζέντας, 
σε μια προσπάθεια η παράταξη 
να ανεβάσει τα ποσοστά της, να 
πιάσει καλύτερα τον παλμό της 
κοινωνίας και να αποκρούσει 
έμπρακτα την κριτική για «κλει-
στές πόρτες» και «παρέες» που δι-
οικούν το κόμμα.

Πρόκειται επίσης για μία κί-
νηση της ηγεσίας που ρίχνει γέ-
φυρες προς το εσωτερικό πεδίο, 
αναδεικνύοντας σε συνδιαμορ-
φωτές της κεντρικής γραμμής 
τους πρώην διεκδικητές της αρ-
χηγίας και βασικούς πυλώνες 
στο γενικότερο οικοδόμημα της 
Χαριλάου Τρικούπη, οι οποίοι 
καθίστανται συμμέτοχοι στην ευ-
θύνη και με τις προτάσεις τους θα 
συμβάλλουν στο εγχείρημα της 
ανασύνταξης αλλά και του μα-
κροπρόθεσμου στόχου της νίκης 
απέναντι στη ΝΔ.

Την ίδια ώρα ωστόσο, παρό-
μοια πρόσκληση δεν έχει λάβει ο 
Χάρης Δούκας, ο οποίος θεωρεί-
ται -βάση εκλογικής καταγραφής 
στις πρόσφατες εσωκομματικές- 
το Νο2 στην Χαριλάου Τρικούπη 
και κύριος εκφραστής του αντιπο-
λιτευόμενου ρεύματος. Το γεγο-
νός αυτό επιβεβαιώνει αυτόματα 
τις παγωμένες σχέσεις Ανδρου-

λάκη – Δούκα αλλά και την από-
σταση που τους χωρίζει αναφο-
ρικά με τους τρόπους ενίσχυσης 
του ΠΑΣΟΚ, ενώ το κακό κλί-
μα φαίνεται ότι επηρεάζουν και 
δηλώσεις στελεχών που βρίσκο-
νται στο περιβάλλον του δημάρ-
χου, οι οποίες αναπαράγουν την 
εσωστρέφεια από την οποία αγω-
νίζεται να αποδράσει το Κίνημα. 

Από την άλλη, αν και η πλευρά 
του Δημαρχείου δεν δείχνει δι-
άθεση να προκαλέσει συνθήκες 
νέας έντασης, είναι σχεδόν βέ-
βαιο ότι θα διατηρηθεί η ψυχρό-
τητα με την Χαριλάου Τρικούπη 
από όπου υπενθυμίζουν τα αυ-
ξημένα καθήκοντα του δημάρ-
χου Αθηναίων αλλά και τη συμ-
μετοχή του -έτσι κι αλλιώς- στο 

Πολιτικό Κέντρο, ως μια από τις 
αιτίες που δεν εκλήθη να πίνει 
πρωινό καφέ με τον κ. Ανδρου-
λάκη, τον κ. Γερουλάνο και την 
κ. Διαμαντοπούλου.  Πάντως, ο 
κ. Δούκας άφησε ήπιες αιχμές 
για τη στρατηγική της ηγεσίας σε 
τηλεοπτική του παρέμβαση, επα-
ναλαμβάνοντας τη θέση ότι το 
ΠΑΣΟΚ πρέπει να έχει ένα δικό 

του αφήγημα και να μην μοιάζει 
η πρότασή του με «συμπλήρωμα 
σε μια κυβερνητική προσέγγιση 
της ΝΔ».

Στο μεταξύ, με το βλέμμα 
στην αναζωογόνηση του κομ-
ματικού μηχανισμού και της πιο 
θεσμικής και αποδοτικής λει-
τουργίας των οργάνων αναμέ-
νονται άμεσα οι ανακοινώσεις 

για την Κεντρική  Οργανωτική 
Επιτροπή Συνεδρίου, το οποίο 
προγραμματίζεται για το δεύτε-
ρο δεκαπενθήμερο του Νοεμ-
βρίου. Σε ρόλο συντονιστή του 
οργάνου ο Νίκος Ανδρουλάκης 
προορίζει τον Γιάννη Βαρδακα-
στάνη, μέλος του Πολιτικού Κέ-
ντρου και ηγετικό στέλεχος του 
αναπηρικού κινήματος. 

Η ουσία και η επικοινωνία 
για Καραμανλή 

Η διαβίβαση στη Βουλή της νέας ογκωδέστατης δικογραφίας 
για τα Τέμπη, με μαρτυρικές καταθέσεις που -σύμφωνα 
με πληροφορίες- θα μπορούσαν να οδηγήσουν σε 
κακουργηματικές ευθύνες του πρώην υπουργού Μεταφορών 
Κώστα Καραμανλή φέρνει ξανά δυναμικά στο προσκήνιο την 
εθνική τραγωδία με τους 57 νεκρούς. Η αντιπολίτευση έχει 
προεξοφλήσει την κατάθεση αιτήματος για προανακριτική 
επιτροπή, ζητώντας αυτή να συσταθεί και να λειτουργήσει 
κανονικά και σύμφωνα με το Σύνταγμα και προειδοποιώντας 
την κυβερνητική πλειοψηφία να μην ακολουθήσει πάλι το 
«μοντέλο Τριαντόπουλου». Ωστόσο, μόνο το ΠΑΣΟΚ μπορεί 
να υποβάλλει πρόταση αυτοτελώς, αφού κανένα άλλο κόμμα 
δεν διαθέτει τους μίνιμουμ 30 βουλευτές που χρειάζονται. Ως 
γνωστόν, στην Χαριλάου Τρικούπη έχουν ξεκαθαρίσει ότι θα 
κινηθούν αυτόνομα, απορρίπτοντας εισηγήσεις για συμμαχίες. 
Άλλωστε, η αξιωματική αντιπολίτευση και στις δύο άλλες 
φορές (το Νοέμβριο του 2023 για τον Κ. Καραμανλή και τον 
Φεβρουάριο του 2025 για τον Χρ. Τριαντόπουλο) μόνη της είχε 
ενεργήσει. Όσοι τώρα προτείνουν αντιπολιτευτική σύμπραξη 
και μέτωπα, παραβλέπουν ότι η διερεύνηση τυχόν ευθυνών 
μέσω προανακριτικής είναι μια νομική – δικαστική διαδικασία. 
Επιπλέον, συγχέουν ότι είναι διαφορετική περίπτωση η 
πρόταση δυσπιστίας που συνιστά μομφή εναντίον της 
κυβέρνησης και άρα το αίτημα είναι αμιγώς πολιτικό, ενώ η 
μέγιστη δυνατή συσπείρωση ενισχύει τον στόχο. Σε ό,τι δε 
αφορά την πρόσφατη πρωτοβουλία που είχε λάβει το ΠΑΣΟΚ, 
λησμονούν ότι απαιτούνταν 50 υπογραφές και άρα ήταν 
αναγκασμένο να εξασφαλίσει στήριξη και από περισσότερα 
κόμματα, τα οποία όμως συνυπέγραψαν το κείμενο που ο 
Νίκος Ανδρουλάκης και οι βουλευτές του είχαν συντάξει.
Εν κατακλείδι, τα μέτωπα για την προανακριτική στερούνται 
ουσίας και αποπροσανατολίζουν από το ζητούμενο που 
είναι να πέσει άπλετο φως, να γίνει ενδελεχής έρευνα και 
να μην έχουμε διαδικασία-εξπρές. Θα ήταν «κατόρθωμα» 
των μικρότερων κομμάτων της αντιπολίτευσης με τη στάση 
τους -και χάριν φθηνών επικοινωνιακών εντυπώσεων- να 
δώσουν λαβή στην κυβέρνηση και στους μηχανισμούς της, 
μεταφέροντας το πρόβλημα στο αντίπαλο τερέν. 

Με την υπογραφή του
Δημήτρη Κουκλουμπέρη

*

Η ΣΥΝΤΑΓΗ ΑΝΔΡΟΥΛΑΚΗ ΓΙΑ ΤΟΝ ΠΡΩΙΝΟ ΚΑΦΕ ΣΤΟ ΠΑΣΟΚ
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Η παραίτηση  
του Αλέξη Χαρίτση 

θεωρείται δεδομένο  
ότι θα έρθει είτε  

στο συνέδριο του Ιουνίου  
είτε νωρίτερα.
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Η ΑΝΤΙΠΟΛΙΤΕΥΣΗ ΜΠΡΟΣΤΑ ΣΕ ΝΕA ΔΕΔΟΜΕΝΑ ΜΕ ΑΙΧΜΗ ΤΗΝ ΠΡΟΑΝΑΚΡΙΤΙΚΗ 
Εξετάζουν τακτικές, συνεχίζουν μοναχικές πορείες

ΡΕΠΟΡΤΑΖ:  
ΝΙΚΟΣ ΛΙΟΝΑΚΗΣ
Οι εξελίξεις γύρω από τη διαβί-
βαση στη Βουλή της δικογρα-
φίας που αφορά στον Κώστα 
Αχ. Καραμανλή και τον Χρήστο 
Σπίρτζη προσθέτουν νέες πτυχές 
στην πολιτική βεντάλια και φέρ-
νουν τα κόμματα της «προοδευ-
τικής αντιπολίτευσης» μπροστά 
σε αποφάσεις για την ευρύτερη 
στρατηγική που θα ακολουθή-
σουν. Τα επιτελεία ΣΥΡΙΖΑ, ΠΑ-
ΣΟΚ, Πλεύσης Ελευθερίας, Νέας 
Αριστεράς, Κινήματος Δημοκρα-
τίας έχουν αξιολογήσει τα πολιτι-
κά συμπεράσματα του εξαιρετικά 
πυκνού πολιτικά περασμένου δι-
μήνου. 

Πρώτο σημαντικό κρας τεστ 
στο ξεδίπλωμα της τακτικής τους 
είναι ο σταθμός της επικείμενης 
σύστασης προανακριτικής επι-
τροπής. Οι κινήσεις τους ως προς 
αυτό καθορίζονται από τα εξής 
στοιχεία: Οι δημοσκοπήσεις που 
έφεραν τη Ζωή Κωνσταντοπού-
λου δεύτερη και το ΠΑΣΟΚ τρίτο. 
Η «γραμμή» Μαξίμου περί ενός Ν. 
Ανδρουλάκη-«ουράς» της Ζ. Κων-
σταντοπούλου που πίεσε το ΠΑ-
ΣΟΚ και λειτούργησε ως αφορ-
μή για εσωτερικά πυρά μέσα στο 
ΠΑΣΟΚ. Η αποτυχία της στρα-
τηγικής του ΣΥΡΙΖΑ για συνερ-
γασίες. Ο διχασμός της Νέας Αρι-
στεράς που βρίσκεται εν αναμονή 
διάσπασης. Η εργώδης προσπά-
θεια του Στέφανου Κασσελάκη να 
θέσει εαυτόν στο ραντάρ της πολι-
τικής σχετικότητας με διαρκή μο-
νομερή «φλερτ» προς τη Ζ. Κων-
σταντοπούλου.

Πέρα από εκείνον, όλοι οι άλ-
λοι αρχηγοί απορρίπτουν την πρό-
ταση για συνεννόηση για κοι-
νή πρόταση, με την οποία η Ζ. 
Κωνσταντοπούλου επιδιώκει να 
επαναλάβει την επικοινωνιακή 
επιτυχία των προηγούμενων κοι-
νοβουλευτικών μαχών εμφανιζό-
μενη ως ηγέτιδα της αντιπολίτευ-
σης στην υπόθεση των Τεμπών. 
Το ΠΑΣΟΚ έχοντας από μόνο του 
τους 30 υπογράφοντες βουλευτές 
που απαιτούνται για να καταθέσει 

πρόταση για Προανακριτική, διευ-
κολύνεται στη στρατηγική του για 
αυτόνομη πορεία. Παράλληλα 
δεν επιτρέπει εκ νέου στη ΝΔ να 
χρησιμοποιήσει τυχόν συμπράξεις 
του για να επαναφέρει το αφήγη-
μα «Μητσοτάκης ή χάος» δια του 
«κινδύνου» των «ετερόκλητων με-
τώπων». 

Ο ΣΥΡΙΖΑ που με 26 βου-

λευτές υπολείπεται των απαιτού-
μενων υπογραφών για να κατα-
θέσει κατά μόνας πρόταση για 
Προανακριτική, έχει εμπόδια κι-
νήσεων που καθορίζουν την τα-
κτική του. Αν ο ΣΥΡΙΖΑ αναγκα-
στεί σε αυτή τη φάση να στοιχηθεί 
πίσω από την πρόταση του ΠΑ-
ΣΟΚ, τότε θα του «αναγνωρί-
σει» θέλοντας και μη το ρόλο της 

«πραγματικής» αξιωματικής αντι-
πολίτευσης, προσφέροντας πολ-
λούς πόντους σε μια περίοδο που 
παλεύει δημοσκοπικά για παρα-
μονή σε διψήφιο ποσοστό. 

Έχοντας διακηρύξει ότι στο ζή-
τημα των συνεργασιών δεν θα πε-
ριμένει για πάντα, ο Σωκράτης 
Φάμελλος εξαρχής επιδιώκει να 
βρει τρόπο ώστε ο ΣΥΡΙΖΑ να 

προχωρήσει με δική του πρόταση. 
Σύμφωνα με πληροφορίες βολι-
δοσκοπούνται ανεξάρτητοι ώστε 
να βρεθούν τέσσερις υπογραφές. 
Παράλληλα η εναλλακτική του εί-
ναι να αναζητήσει χείρα βοηθείας 
από τη Νέα Αριστερά που αριθμεί 
11 βουλευτές. Δεδομένου ότι προ 
ημερών η πλειοψηφία της Κεντρι-
κής Επιτροπής της ΝΕ.ΑΡ. απέρ-

ριψε ευρύτερη συνεργασία με τον 
ΣΥΡΙΖΑ, με την πρόταση του προ-
έδρου Χαρίτση να μειοψηφεί, αυ-
τό το ενδεχόμενο θα μπορούσε να 
σηματοδοτεί μια ευκαιρία επανεκ-
κίνησης των μεταξύ τους σχέσεων. 
Σε κάθε περίπτωση η προοπτική 
«ξεπαγώματος» ανάμεσα στα δυο 
κόμματα έχει απομακρυνθεί. Η πα-
ραίτηση του Αλέξη Χαρίτση θεω-

ρείται δεδομένο ότι θα έρθει είτε 
στο συνέδριο του Ιουνίου είτε νωρί-
τερα. Εάν αποχωρήσει από το κόμ-
μα και τον ακολουθήσουν κι άλλοι 
βουλευτές που τάχθηκαν υπέρ της 
επαναπροσέγγισης με τον ΣΥΡΙ-
ΖΑ (μάξιμουμ 8), η Νέα Αριστερά 
θα μείνει χωρίς ΚΟ και ο ΣΥΡΙΖΑ 
θα μπορούσε να επιστρέψει ως αξι-
ωματική αντιπολίτευση. 

Το νέο ανακάτεμα 
της τράπουλας

Οι προηγούμενοι κομβικοί κοινοβουλευτικοί 
σταθμοί για την υπόθεση της τραγωδίας των Τεμπών - 
πρόταση μομφής και η προανακριτική για τον Χρήστο 
Τριαντόπουλο- έφεραν σημαντικές πολιτικές διεργασίες. 
Οι ουρές τους επέφεραν με τη σειρά τους κόντρα όχι 
μόνο με την κυβέρνηση, αλλά και μεταξύ των κομμάτων 
για το ποιος ακολούθησε ποιον, ποιος επωφελήθηκε 
και ποιος έχασε. Συγκεκριμένες κινήσεις εξελήφθησαν 
ως ενδεχόμενες βάσεις για περαιτέρω ανάπτυξη και 
βαθύτερων συνεργασιών, κάτι που δεν έγινε ποτέ. Κυρίως 
όμως προκλήθηκαν τριβές εντός των κομμάτων εν 
είδει αναζωπύρωσης των υπαρχόντων εσωκομματικών 
προβλημάτων. Χαρακτηριστικό παράδειγμα η κριτική 
που δέχτηκε ο Νίκος Ανδρουλάκης και από «εχθρούς» 
(βλ. Οδυσσέα Κωνσταντινόπουλο) και από «φίλους» (βλ. 
Άννα Διαμαντοπούλου) επειδή δέχτηκε να συνυπογράψει 
το κόμμα της Ζωής Κωνσταντοπούλου την πρόταση 
μομφής. Όμως και στη ΣΥΡΙΖΑ τα απόνερα των δημοσίων 
διαβουλεύσεων για τις συνεργασίες της κεντροαριστεράς 
που εκκίνησαν με την ανάδειξη των εξελίξεων για 
την Τέμπη, προκάλεσαν μείζον εσωτερικό ρήγμα με 
την ευθεία προειδοποίηση Πολάκη να μη στηθούν 
γέφυρες επιστροφής των πρώην «συντρόφων» της Νέας 
Αριστεράς. Η βασική στρατηγική του ΣΥΡΙΖΑ να ψάξει για 
προσκλητήρια συνεργασιών αδειάστηκε πλήρως. Όχι 
μόνο με το αναμενόμενο και προαναγγελθέν «όχι» του 
ΠΑΣΟΚ, αλλά βασικά με την άρνηση της Νέας Αριστεράς 
για μια επανένωση που με το άθροισμα των βουλευτών 
των δύο Κοινοβουλευτικών Ομάδων που οδήγησαν 
τον ΣΥΡΙΖΑ πίσω στα κοινοβουλευτικά της αξιωματικής 
αντιπολίτευσης. Το νέο κεφάλαιο που ανοίγει στην 
πολιτική ατζέντα μετά τη διαβίβαση της δικογραφίας για 
Καραμανλή-Σπίρτζη στη Νέα Υόρκη, ανοίγει και για τα 
κόμματα της αντιπολίτευσης. Είτε για να διορθωθούν 
αστοχίες του προηγούμενου διαστήματος, είτε για να 
ορίσουν νέες στρατηγικές, είτε για να διευκρινίσουν 
τις προθέσεις τους το καθένα απέναντι στο άλλο. Η 
αντιπολίτευση μπροστά σε νέο ανάλογο της τράπουλας…

Με την υπογραφή του
Νίκου Λιονάκη

*



}

}

10 χαρακτηριστικές 
φράσεις και δράσεις 

των «πρωταγωνιστών» 
της εγχώριας και της 
διεθνούς πολιτικής 

σκηνής. Τα "άχαστα" 
της εβδομάδας που δεν 

μπορεί να περάσουν 
απαρατήρητα
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ΚΥΨΕΛΕΣ 
ΠΟΛΙΤΙΚΗΣ

*

Ειρήνη 
Αγαπηδάκη

Επιπλέον 2.000 προσωπικοί γιατροί στο 
σύστημα τους τελευταίους 3 μήνες. Από 1η 
Ιουνίου όλοι οι πολίτες θα έχουν προσωπι-

κό γιατρό.

Βασίλης 
Κικίλιας

«Δεν θα υπάρξει καμία αύξηση στις τιμές 
των ακτοπλοϊκών εισιτηρίων, ούτε τώρα ού-
τε κατά τη διάρκεια της θερινής περιόδου. 

Εμείς μειώσαμε 50% τα λιμενικά τέλη 
και συγκρατήθηκαν οι τιμές»

Κωνσταντίνος 
Κυρανάκης

Δεν είναι δουλειά μας να πούμε στην 
Hellenic Train τι θα κάνει με τον Γε-

νηδούνια.

Σοφία 
Ζαχαράκη

Αυστηρές συνέπειες σε ποινικό, πειθαρ-
χικό και αστικό επίπεδο για τους παραβάτες 
των νόμων στα ΑΕΙ. Η Υπουργός θα καταθέ-

σει προτάσεις στην κυβέρνηση.

Σταύρος 
Παπασταύρου

Η Πολιτεία μεριμνά για την ιδιοκτησία 
κάθε Ελληνίδας και κάθε Έλληνα, μέσα στο 

πλαίσιο της νομιμότητας

Χρίστος Δήμας
Την επόμενη εβδομάδα υπογράφεται η 

σύμβαση για τον ΒΟΑΚ, για το τμήμα της 
παραχώρησης από τα Χανιά στο Ηράκλειο.

Όλγα 
Κεφαλογιάννη

Μετά το πάρτυ για τα 50, συνέχισε τη δου-
λειά. Είχε συνάντηση με την Υπουργό Επι-
κρατείας στο Υπουργείο Εξωτερικών των 
Ηνωμένων Αραβικών Εμιράτων, με αρ-

μοδιότητα την ενίσχυση της διεθνούς 
παρουσίας της δημιουργικής και 

πολιτιστικής βιομηχανίας.

Γιώργος 
Γεραπετρίτης

Ο Υπουργός Εξωτερικών παρακάθισε, 
το βράδυ της Παρασκευής, σε ανεπίσημο ιδι-

ωτικό δείπνο, στην Κωνσταντινούπολη, 
με τον Χακάν Φιντάν.

Νίκη 
Κεραμέως

Περισσότερες δουλειές, καλύτεροι μισθοί, 
περισσότερη ασφάλεια στην εργασία, 

με πράξεις.

Κώστας 
Κατσαφάδος

Έρχεται ρύθμιση για πρόστιμα και για 
τους δήμους που δε συμμετέχουν στον καθα-

ρισμό των οικοπέδων.



}

}*Μια επιτυχημένη 
διαδρομή με διαρκείς 

«νέες κορυφές». 
Ο Βασίλης Κικίλιας 

μοιάζει 
ασταμάτητος...
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BRAIN 
GAME

Ο γάμος με την 
Τζένη Μπαλατσινού

Έχεις νιώσει ένα βήμα πριν τα σκαλιά της εκκλησί-
ας; Ρωτούσε το 2016 η η Τζένη Μπαλατσινού, τον 

καλεσμένο τότε της εκπομπής της, Βασίλη Κικίλια... 
«Μπορεί να το νιώθω και τώρα» της απαντούσε 

προφητικά εκείνος και η συνέχεια γνωστή.  
Το ερωτευμένο ζευγάρι παντρεύτηκε  

στο Λυκαβηττό το 2019 και ένα χρόνο αργότερα, 
απέκτησαν ανήμερα των Χριστουγέννων  

το πρώτο τους παιδί,  
τον Παναγιώτη- Αντώνιο. 

Μειώσεις 
στα ακτοπλοϊκά 
για οικογένειες 

Εμφανίζεται αισιόδοξος για σημαντικές μειώσεις 
των ακτοπλοϊκών εισιτηρίων στα ταχύπλοα,

μέσα από πακέτα που θα απευθύνονται σε οικογένειες. 
«Δεν μπορεί να είναι πολυτέλεια να πάει 

μία οικογένεια με τα παιδάκια της 
σε ένα νησί» τονίζει.

Σοβαρή 
και ψύχραιμη 

διαχείριση της πανδημίας
Ως υπουργός Υγείας, διαδραμάτισε κεντρικό ρόλο 
στη διαχείριση της πανδημίας. Έλαβε έγκαιρα, ση-
μαντικά περιοριστικά μέτρα για την προστασία της 
δημόσιας υγείας αλλά και την ενίσχυση του ΕΣΥ. 
Προχώρησε σε διπλασιασμό των ΜΕΘ, στη δημι-

ουργία κινητών μονάδων Covid 19 και στην ανασύ-
σταση του ΕΟΔΥ. Οργάνωσε ένα άρτιο  

εμβολιαστικό πρόγραμμα που έλαβε τα εύσημα  
από την Ε.Ε και τον  Παγκόσμιο  

Οργανισμό Υγείας.

Η συγκράτηση των τιμών 
στα ακτοπλοϊκά αποτελεί 
την πρώτη του μεγάλη «νίκη» 
στο νέο Υπουργείο

ΣΤΟ ΜΥΑΛΟ 
ΤΟΥ ΒΑΣΊΛΗ 
ΚΊΚΊΛΊΑ

Επιτυχημένη  
καριέρα στα παρκέ

Μεγαλώνει στις γειτονιές της Νέας Σμύρνης παίζοντας 
μπάσκετ στα «μίνι» του Πανιωνίου. Προϋπόθεση όμως 
για οποιαδήποτε εξωσχολική δραστηριότητα, είναι να 
έχει πρώτα τελειώσει τα μαθήματά του. Ζει δυνατές  

στιγμές με την ΑΕΚ, όταν κατακτά το  
κύπελλο Saporta και το πρωτάθλημα Ελλάδας  

ενώ σχεδόν για 15 χρόνια αγωνίζεται 
με τα χρώματα της Εθνικής 

Ομάδας.

Συνεχής 
προσπάθεια παντού

Καταφέρνει και συνδυάζει την αγάπη που είχε  
από μικρός για τον αθλητισμό, με τις σπουδές  

στην Ιατρική. Συνεχίζει την ακαδημαϊκή του πορεία με 
μεταπτυχιακό από την Εθνική Σχολή Δημόσιας  

Υγείας, Διδακτορικό από την Ιατρική Σχολή 
 του Πανεπιστημίου Αθηνών ενώ αποκτά  

την ειδικότητα του χειρουργού  
ορθοπεδικού,  

στην κλινική του ΓΝΑ.

50% μείωση  
στα λιμενικά τέλη

Ανακοινώνει 50% μείωση στα λιμενικά τέλη, για 
τη συγκράτηση των τιμών των ακτοπλοϊκών ει-
σιτηρίων αλλά και για να μπορεί κάθε ελληνική 
οικογένεια να ταξιδεύει στα ελληνικά νησιά. Τα 

έσοδα για τα λιμάνια, θα αναπληρωθούν με χρη-
ματοδότηση από το Πράσινο Ταμείο.

Κορυφαία προτεραιότητα 
η Ασφάλεια

Βασικός πυλώνας της στρατηγικής του στο 
υπουργείο Ναυτιλίας είναι η Ασφάλεια. Θέλει, 
πλοία ασφαλή, ταχύτερα, πράσινα, με ανέσεις 

και λιμάνια που να λειτουργούν με τάξη  
σε όλη τη χώρα. «Εδώ, δεν θα κάνω 

εκπτώσεις» ξεκαθαρίζει.

Το «ευχαριστώ» 
στον Νικήτα Κακλαμάνη

Θητεύει για τέσσερα χρόνια δίπλα στον τότε Δήμαρχο 
της Αθήνας Νικήτα Κακλαμάνη, ως Πρόεδρος του Ορ-
γανισμού Νεολαίας και Άθλησης. Μιλά με θερμά λόγια 
για τον Πρόεδρο της Βουλής, έναν πολιτικό με μεγάλη 

κοινωνική ευαισθησία και πατριωτισμό  
και τον ευχαριστεί για τις συμβουλές  

και την φιλία του όλα  
αυτά τα χρόνια.



}
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Τρία άρθρα για τρία 
διαφορετικά ζητήματα. 
Τρεις υπογραφές, με 
τρεις διαφορετικές  

προσεγγίσεις. Θέσεις. 
Απόψεις. Ανάλυση. 

Πλουραλισμός 
στην ipaper
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ΑΠΟΨΕΙΣ

Το άσυλο δεν είναι πρόσχημα ατιμωρησίας. 
Είναι εγγύηση ελευθερίας. Ο ρόλος του είναι να προστατεύει  

τη γνώση από τον αυταρχισμό – όχι να την υπονομεύει 
με τη σιωπή απέναντι στη βία.

Το δημόσιο Πανεπιστήμιο 
να γίνει χώρος εμπιστοσύνης

Η δήθεν λύση της πανεπιστημιακής αστυνομίας 
αποδείχθηκε φιάσκο: ένα επικοινωνιακό εργα-
λείο χωρίς κοινωνική νομιμοποίηση και χωρίς 
θεσμική ρίζωση. Απέτυχε γιατί ποτέ δεν σχεδιά-
στηκε για να ενισχύσει την ακαδημαϊκή κοινότη-
τα· σχεδιάστηκε για να τη φοβίσει. 

Το πανεπιστήμιο οφείλει να είναι ένας ζωντανός 
οργανισμός που αναπνέει μαζί με την κοινωνία και εξε-
λίσσεται σύμφωνα με τις ανάγκες της. Δεν μπορεί να 
μένει στάσιμο, ούτε να λειτουργεί με όρους παρελθό-
ντος. Απαιτείται ένας ακαδημαϊκός χώρος ανοιχτός, δη-
μοκρατικός, ασφαλής, εξωστρεφής και δίκαιος – ένα 
ίδρυμα που θέτει στο επίκεντρο τον άνθρωπο, τη γνώ-
ση και την κοινωνική αποστολή του.

Σε αυτό το πλαίσιο, η πρόσβαση πρέπει να είναι 
ανοιχτή αλλά και ασφαλής. Η ύπαρξη ψηφιακής κάρ-
τας εισόδου, η διαφανής διαχείριση επισκεπτών και η 
παρουσία υπηρεσιών φύλαξης με εκπαιδευμένο προ-
σωπικό, το οποίο υπάγεται στις πανεπιστημιακές αρχές, 

αποτελούν βασικές προϋποθέσεις για την προστασία 
της κοινότητας, χωρίς να θίγεται η αυτονομία της. Ένας 
τέτοιος θεσμός δεν διοικείται με διαταγές, αλλά με συ-
ναινέσεις, διαλόγους και συλλογικές διαδικασίες που 
διασφαλίζουν τη βιωσιμότητα και τη νομιμοποίησή του.

Παράλληλα, είναι αναγκαία η εξωστρέφεια και η 

ουσιαστική σύνδεση με την κοινωνία. Η διασύνδεση 
με την αγορά εργασίας, τα ερευνητικά κέντρα και την 
τοπική κοινότητα καθιστά το ίδρυμα φορέα ανάπτυξης 
και καινοτομίας. 

Τέλος, η ισότητα ευκαιριών και η αξιοκρατία απο-
τελούν αναπόσπαστο μέρος ενός υγιούς ακαδημαϊκού 
περιβάλλοντος. Η φοιτητική μέριμνα, με ενίσχυση της 
στέγασης, της σίτισης και των υποτροφιών, προσφέ-
ρει τις προϋποθέσεις για ουσιαστική συμμετοχή στη 
μάθηση, ανεξαρτήτως κοινωνικής ή οικονομικής κα-
ταγωγής. 

Η κρίση του δημόσιου πανεπιστημίου δεν μπορεί 
να επιλυθεί με κατασταλτικά μέτρα και αστυνόμευση 
στους διαδρόμους της γνώσης. Θα ξεπεραστεί μόνο 
όταν το πανεπιστήμιο ξαναγίνει χώρος εμπιστοσύνης 
– και κυρίως, ελπίδας. Όταν ξαναγίνει κοινότητα μάθη-
σης, ελευθερίας και προοπτικής. Τότε και μόνο τότε, θα 
μπορούμε να μιλάμε για ένα ίδρυμα αντάξιο του ρόλου 
του στο σήμερα και το αύριο.

Tου Βαγγέλη Πετριτζίκη  
Μέλος Κ.Ε. ΠΑΣΟΚ - Ψυχολόγος

Σε ένα μήνα, περίπου, συμπληρώνονται δύο χρόνια από 
την ανανέωση της εμπιστοσύνης του Ελληνικού Λαού στην 

κυβέρνηση του Κυριάκου Μητσοτάκη, στις εκλογές του 2023.

Δεν διεκδικούμε 
το αλάθητο

Μετά από 6 συνεχή 
χρόνια διακυβέρνη-
σης, εν μέσω μεγά-
λων και δύσκολων 
κρίσεων (μετανα-
στευτικό, πανδημία, 
ενεργειακή, εμπό-
λεμες συρράξεις, τε-
ράστιες φυσικές κα-
ταστροφές) η ΝΔ 
εξακολουθεί να απο-
λαμβάνει της εμπι-
στοσύνης του Ελληνικού λαού, με 
μειωμένα δημοσκοπικά ποσοστά, 
αλλά μακράν μπροστά από τα κόμ-
ματα της αντιπολίτευσης. 

Αυτό συμβαίνει, διότι το 2019 μιλή-
σαμε τη γλώσσα της αλήθειας, αντιπα-
λέψαμε το λαϊκισμό και παραθέσαμε 
ένα βιώσιμο πρόγραμμα διακυβέρνη-
σης με βάθος έως το 2030. Στόχος μας 
η ευθεία σύγκρουση με το κακό παρελ-
θόν και πεποίθησή μας η οικοδόμηση 
μιας σταθερής οικονομίας, τα οφέλη 
της οποίας είναι απτά πλέον στο λαό και 
επιστρέφουν σ’ αυτόν μέσω αυξήσεων 

μισθών και συντάξεων 
και μείωσης φόρων. 

Δεν διεκδικούμε το 
αλάθητο, προσπαθούμε 
να μεταρρυθμίσουμε το 
κράτος,  να το καταστί-
σουμε πιο φιλικό προς 
τους πολίτες. Για πρώ-
τη φορά μετά από χρό-
νια, μειώνονται φόροι, 
μειώθηκε η ανεργία, 
γίνονται επενδύσεις, 

αυξάνονται μισθοί και συντάξεις, ενώ 
παράλληλα προχωράμε με γοργούς 
ρυθμούς στις νέες τεχνολογίες και την 
ψηφιακή εποχή. Θωρακίζουμε τη χώρα 
μας αμυντικά και αποκαταστήσαμε το 
διεθνές της κύρος μέσα από την ακτινο-
βολία του Πρωθυπουργού μας Κυριά-
κου Μητσοτάκη. 

Εργαζόμαστε συλλογικά, εντατι-
κά και μεθοδικά, ώστε να εφαρμόσου-
με το πρόγραμμα για το οποίο μας εμπι-
στεύτηκε ο λαός και να δικαιώσουμε τις 
προσδοκίες που έχει εναποθέσει πάνω 
μας.

Tου Γιώργου Κωτσού
Bουλευτής ΝΔ, Καρδίτσας

Σε σκωτσέζικο ντους για τη χώρα μας  παρέπεμπε  
η… ροή ειδήσεων αυτές τις μέρες  

από την Ευρωπαϊκή Ένωση. 

Τα… μηνύματα από ένα 
σκωτσέζικο ντους 

Την Παρασκευή έγι-
νε γνωστό ότι η Κο-
μισιόν εκταμίευσε 
3,1 δισ. ευρώ από το 
Ταμείο Ανάκαμψης 
προς την Ελλάδα, κα-
θώς επιτεύχθηκαν οι 
στόχοι που είχαν τε-
θεί στο πέμπτο αίτη-
μα πληρωμής.

 Έτσι, συνολικά η 
χώρα μας έχει εισπρά-
ξει 21,3 δισ. ευρώ από το  ταμείο, πο-
σό που ξεπερνά το 59% του συνολικού 
προϋπολογισμού του «Ελλάδα 2.0». 
Βρισκόμαστε  δε, στις πρώτες θέσεις 
στην απορρόφηση των σχετικών πό-
ρων, οι οποίοι αξιοποιούνται για την 
προώθηση αναγκαίων έργων, επενδύ-
σεων και δράσεων. Στην ουσία σε αυ-
τές τις χρηματοδοτήσεις στηρίζεται η 
χώρα μας, για να βγει από το τέλμα και 
να πάει μπροστά. 

Στον αντίποδα, είχε προηγηθεί η 
ενημέρωση της Eurostat ότι η Ελλά-

δα το 2024 ήταν στο… 
βάθρο των χωρών της 
ΕΕ με τα μεγαλύτερα 
ποσοστά πληθυσμού,  
που κινδύνευε  από 
φτώχεια ή κοινωνικό 
αποκλεισμό. Στην κα-
τάταξη πρώτη είναι η 
Βουλγαρία (30,3%), 
δεύτερη η Ρουμανία 
(27,9%) και τρίτη η 
Ελλάδα (26,9%). Κα-

τά σύμπτωση (;) τρία βαλκανικά κρά-
τη μέλη της Ένωσης. Για τις απαραίτη-
τες συγκρίσεις τα χαμηλότερα ποσοστά 
κινδύνου φτώχειας καταγράφηκαν 
στην Τσεχία (11,3%), την Σλοβενία 
(14,4%) και την Ολλανδία (15,4%). 

Συμπερασματικά, η Ελλάδα κάνει 
βήματα προόδου, μετά την μνημονια-
κή κατάρρευση. Ωστόσο έχει… μέλλον 
για να ανακτήσει το χαμένο έδαφος και 
να πλησιάσει τις άλλες ευρωπαϊκές χώ-
ρες, που αν μη τι άλλο, δεν είναι στά-
σιμες. 

Tου Δημήτρη Κυριακόπουλου
Δημοσιογράφος iPaper

*



}

}*Η εξάρτηση στο εμπόριο 
κρίσιμων πρώτων υλών 
από την Κίνα δημιουργεί 

κινδύνους για την 
Ευρώπη, αφού την 

καθιστά πιο ευάλωτη 
στην περίπτωση 

υιοθέτησης εμπορικών 
πολιτικών αντιποίνων.
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ΕΠΙΧΕΙΡΕΙΝ

Ο παγκόσμιος «πόλεμος» για τα κρίσιμα μέταλλα και ο ρόλος της Ελλάδας 

ΤΟΥ ΔΗΜΗΤΡΗ 
ΚΥΡΙΑΚΟΠΟΥΛΟΥ

Μετά τα πολύτιμα μέταλλα και τα 
ορυκτά καύσιμα, το έντονο ενδι-
αφέρον κυβερνήσεων και επιχει-
ρηματικών κολοσσών προσελκύ-
ουν στις μέρες μας οι σπάνιες γαίες 
και οι κρίσιμες πρώτες ύλες, λό-
γω της κομβικής σημασίας τους 
για την σύγχρονη τεχνολογία, από 
ηλεκτρονικές συσκευές και οχήμα-
τα μέχρι στρατιωτικό εξοπλισμό.

Ο στόχος επιτεύχθηκε 
Είναι ενδεικτικό, ότι μετά από πο-
λυκύμαντες διαπραγματεύσεις Ου-
άσινγκτον και Κίεβο κατέληξαν 
προ ημερών σε ιστορική συμφω-
νία για τα ορυκτά της Ουκρανίας 
– με τα σπάνια μέταλλα να βρίσκο-
νται στον πυρήνα- σε αντάλλαγμα 
για την παροχή βοήθειας δισεκα-
τομμυρίων δολαρίων από τις ΗΠΑ, 
για τον πόλεμο με τη Ρωσία. Αυτός 
ήταν βασικός στόχος του αμερικα-
νού προέδρου Ντόναλντ Τραμπ, ο 
οποίος ήδη από την πρώτη θητεία 
του αναγνώρισε τη σημασία των 
κρίσιμων πρώτων υλών και επιχεί-
ρησε να μειώσει την εξάρτηση των 
ΗΠΑ από την Κίνα.

Η  συμφωνία  μεταξύ ΗΠΑ και 
Ουκρανίας για τις κρίσιμες πρώ-
τες ύλες εκτιμάται ότι θα έχει ση-
μαντικές οικονομικές και γεωπο-
λιτικές επιπτώσεις, επηρεάζοντας 

την παγκόσμια αγορά ορυκτών και 
τις διεθνείς σχέσεις. Το Κίεβο εκτι-
μά ότι περίπου το 5% των κρίσιμων 
oρυκτών του κόσμου (κυρίως λί-
θιο, τιτάνιο και νικέλιο) βρίσκονται 
στην Ουκρανία. 

Οι βάσεις  της τεχνολογίας 
Τα κρίσιμα για την τεχνολογία μέ-
ταλλα είναι τα ακόλουθα:  λίθιο, κο-
βάλτιο, νικέλιο, γάλλιο, ίνδιο, γερ-
μάνιο, σελήνιο και ταντάλιο.  Ο 
κατάλογος των σπάνιων γαιών πε-
ριλαμβάνει τα στοιχεία: λανθάνιο, 
κέρμιο, πρασεοδύμιο, νεοδύμιο, 
προμηθέιο, σαμάριο, ευρώπιο, γα-
δολίνιο, τέρβιο, δυσπρόσιο, όλμιο, 
έρβιο, θούλιο, υττέρβιο και ουτέ-
τσιο. Στα κυριότερα πεδία χρήσης 
τους συγκαταλέγονται: Υπολογι-
στές,  μπαταρίες, κινητά τηλέφωνα, 
τηλεοράσεις, αποθήκευση ενέργει-
ας, ανεμογεννήτριες, λέιζερ, οθό-
νες (αφής, LCD, LED), φωτοβολ-
ταϊκά, οπτικές ίνες, ηλεκτρικά 
οχήματα, συστήματα καθοδήγη-
σης πυραύλων, νυχτερινή όραση, 
ανιχνευτές, ραντάρ και προηγμέ-
να όπλα. 

Η παγκόσμια αλυσίδα εφοδι-
ασμού κρίσιμων μετάλλων είναι 
έντονα συγκεντρωμένη σε λίγες 
χώρες, με την Κίνα να κυριαρχεί, 
ενώ η ζήτησή τους  προβλέπεται να 
αυξηθεί ραγδαία τις προσεχείς δε-
καετίες. Ενδεικτικά, η παγκόσμια 
ζήτηση λιθίου αναμένεται να αυ-
ξηθεί έως και κατά 89 φορές έως 
το 2050, ενώ η ζήτηση γαλλίου εκ 
μέρους της ΕΕ για την κατασκευή 
ημιαγωγών αναμένεται να αυξηθεί 
κατά 17 φορές έως το 2050.

Εξάρτηση από την Κίνα 
Η  εξάρτηση στο εμπόριο κρίσιμων 
πρώτων υλών από την Κίνα δημι-
ουργεί κινδύνους για την Ευρώ-
πη, αφού την καθιστά πιο ευάλωτη 
στην περίπτωση υιοθέτησης εμπο-
ρικών πολιτικών αντιποίνων. 

Είναι χαρακτηριστικό  ότι η ΕΕ 
εισάγει σημαντικό μερίδιο των ανα-
γκών της βιομηχανίας της σε αυτές 
τις πρώτες ύλες από την Κίνα (70% 
και 45% αντίστοιχα για το γάλλιο 
και το γερμάνιο). Σύμφωνα με πρό-

σφατες έρευνες, η έκθεση των ευ-
ρωπαϊκών επιχειρήσεων σε κρίσι-
μες εισροές που παράγονται στην 
Κίνα παραμένει αυξημένη, ειδικά 
στη Γερμανία (περίπου 35% των με-
ταποιητικών επιχειρήσεων), ενώ ο 
βαθμός έκθεσης είναι ασύμμετρος 
και διπλάσιος για τις πιο μεγάλες 
επιχειρήσεις.

Αξίζει να σημειωθεί, ότι οι ευ-
ρωπαϊκές επιχειρήσεις αναμέ-
νουν αύξηση στις τιμές των προ-
ϊόντων τους τα επόμενα χρόνια 
εξαιτίας των στρατηγικών διαφο-
ροποίησης (αντικατάσταση Κινέ-
ζων προμηθευτών), ενώ εκτιμούν 
ότι η ενίσχυση των γεωπολιτικών 
εντάσεων και των περιορισμών στο 
εμπόριο θα έχει αρνητικές επιδρά-
σεις στην παραγωγή τους.

Στρατηγική επένδυση για παρα-
γωγή γαλλίου στην Ελλάδα 
Με στόχο να αυξήσει τη διαφορο-
ποίηση των εισαγωγών κρίσιμων 
πρώτων υλών από τρίτες χώρες 
και να ενισχύσει την αυτονομία της 
το 2024 η ΕΕ θέσπισε κανονισμό 
(Critical Raw Materials Act). 

Στα τέλη Μαρτίου στο πλαίσιο 
του CRMA η εμβληματική επέν-
δυση της METLEN για την παρα-
γωγή γαλλίου στο ιστορικό εργο-
στάσιο «Αλουμίνιον της Ελλάδος» 
αναγνωρίστηκε ως στρατηγικό έρ-
γο από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή. 

Με το σημαντικό επενδυτικό 
πρόγραμμα ύψους €296 εκατ. η 
METLEN  γίνεται ο μοναδικός πα-
ραγωγός γαλλίου (50 τόνοι ετη-
σίως) στην Ευρώπη, σε θέση να 
αντικαταστήσει τις εισαγωγές από 
την Κίνα και να στηρίξει τις ευρω-
παϊκές αλυσίδες τεχνολογικού 

εφοδιασμού. 
Σημειώνεται, ότι το γάλλιο εί-

ναι υπο-προϊόν ορισμένων ποιοτή-
των βωξίτη κατά την κατεργασία 
ραφιναρίσματός τους σε αλουμί-
να, με την παραγωγή του να γίνε-
ται σχεδόν αποκλειστικά στη Κί-
να. Η απόφαση ωστόσο της Κίνας 
να επιβάλει περιορισμούς στις εξα-
γωγές γαλλίου (Ιούλιος 2023) ανέ-
δειξε την ευαλωτότητα της Δύσης, 
καθώς και την ανάγκη διαφοροποί-
ησης των πηγών εφοδιασμού.

Με την επένδυση της METLEN, 
οι ευρωπαϊκές εισαγωγές  γαλλίου 

υποκαθίστανται πλήρως, με απο-
τέλεσμα να τονωθεί σημαντικά η 
στρατηγική αυτονομία της Ευρώ-
πης, ώστε να διασφαλιστεί η παρα-
γωγή κρίσιμων τεχνολογιών που 
εκτείνονται σε ένα ευρύ φάσμα, 
από την ενεργειακή μετάβαση, έως 
την άμυνα.  Ενδεικτικά αναφέρο-
νται:

 Ολοκληρωμένα συστήματα 
που χρησιμοποιούνται σε πληρο-
φορική και τηλεπικοινωνίες,

 Λαμπτήρες με φωτοδιόδους 
(LED) και

 Μαγνήτες διαρκείας κ.α.

n Ένας νέος θησαυρός, 
που κρύβεται στα 
σπλάχνα της γης 
αποτελεί αντικείμενο 
σκληρών ανταγωνισμών 
παγκοσμίου επιπέδου 
και αναδεικνύεται σε 
κεντρικό παράγοντα της 
γεωπολιτικής εξίσωσης. 



}

}*Προς συμφέρον 
όλων μας είναι η 
αξία της κυκλικής 

οικονομίας να γίνει 
αναπόσπαστο τμήμα της 
καθημερινότητάς μας,
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ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ

Με συστηματική δουλειά φέρνουμε συγκεκριμένα αποτελέσματα
Μανώλης Γραφάκος, Γενικός Γραμματέας Συντονισμού Διαχείρισης Αποβλήτων Υπουργείου Περιβάλλοντος και Ενέργειας

ΕΠΙΜΕΛΕΙΑ: 
ΜΑΡΘΑ 
ΛΕΚΚΑΚΟΥ

Η διαχείριση των αποβλή-
των αποτελούσε για χρόνια 
την «αχίλλειο πτέρνα» της 
χώρας. Με ανεδαφικό εθνι-
κό σχεδιασμό, ιδεολογικές 
εμμονές, απουσία συγκεκρι-
μένης στοχοθεσίας για επί-
τευξη χαμηλών ποσοστών 
ταφής, μόλις 3 Μονάδες Επε-
ξεργασίας Αποβλήτων σε 
λειτουργία και άλλες 5 υπό 
κατασκευή το 2019, με προ-
βληματική ανακύκλωση και 
65 περιπτώσεις προστίμων 
για ανεξέλεγκτη ταφή απορ-
ριμμάτων, η Ελλάδα δεν βρι-
σκόταν τυχαία στις τελευταί-
ες θέσεις σε ό,τι αφορά τους 
δείκτες διαχείρισης αποβλή-
των μεταξύ των εταίρων της 
στην Ευρωπαϊκή Ένωση.

Όλα αυτά μέχρι το 2019, οπό-
τε η κυβέρνηση του Κυριάκου 
Μητσοτάκη ξεκίνησε μια τιτάνια 
προσπάθεια να γυρίσουμε ορι-
στικά σελίδα στη διαχείριση των 
αποβλήτων μας.

Σήμερα, μετά από σχεδόν 
5,5 χρόνια, η εικόνα είναι εντε-
λώς διαφορετική. Η συστηματι-
κή δουλειά που έγινε, με αιχμή 
του δόρατος τη Γενική Γραμμα-
τεία Συντονισμού Διαχείρισης 
Αποβλήτων, η οποία επέστρε-
ψε στον φυσικό χώρο της, στο 
Υπουργείο Περιβάλλοντος και 
Ενέργειας, έχει φέρει ορατά και 
μετρήσιμα αποτελέσματα. Έτσι, 
ήδη βρίσκονται σε λειτουργία 
13 Μονάδες Επεξεργασίας Απο-
βλήτων, ενώ άλλες 24 είναι σε 
φάση κατασκευής. Παράλλη-
λα, σε τροχιά υπογραφής είναι 
οι συμβάσεις για άλλες 7 Μονά-
δες, ενώ ακόμη 4 εκτιμάται ότι 
θα αρχίσουν να κατασκευάζο-
νται το 2026. Το σύνολο των δι-
αγωνιστικών διαδικασιών για τις 
εγκαταστάσεις διαχείρισης απο-

βλήτων στη χώρα μας θα ολο-
κληρωθεί με τα 4 έργα ΣΔΙΤ 
που αφορούν στις υποδομές σε 
Κω και Κάλυμνο, Σύρο και Μύ-
κονο, Λέσβο και Σάμο και Λαμία 
και Χαλκίδα. 

Ταυτόχρονα, από τις 65 περι-
πτώσεις προστίμων για τις παρά-
νομες χωματερές που παραλάβα-
με, σήμερα έχουν απομείνει 20, 
από τις οποίες μόνο οι 3 αφορούν 
λειτουργούσες παράνομες χωμα-
τερές. Εκτιμούμε ότι στο αμέσως 
επόμενο διάστημα και οι υπολει-
πόμενες περιπτώσεις προστίμων 
θα αποτελούν πλέον παρελθόν 
για τη χώρα μας, απαλλάσσο-
ντας τους πολίτες από ένα ακόμη 
αχρείαστο, αλλά και δυσφημιστι-
κό, οικονομικό βάρος.

Βέβαια, η προσπάθειά μας 
δεν σταματά εδώ. Απεναντίας, 
στο πλαίσιο της μεγάλης μεταρ-
ρύθμισης στην ανακύκλωση που 
υλοποιεί η Κυβέρνηση, τον επό-
μενο χρόνο δρομολογούμε:

 Την εφαρμογή του συστή-
ματος εγγυοδοσίας (DRS) για 
πλαστικές και μεταλλικές φι-
άλες. Στόχος είναι, στην πλή-
ρη ανάπτυξή του συστήματος, 
οι πολίτες να έχουν ένα δίκτυο 
με 15.000 σημεία σε όλη την Ελ-
λάδα, όπου θα μπορούν εύκολα 
να επιστρέφουν τα πλαστικά και 
τα μεταλλικά μπουκαλάκια πο-
τών ώστε να εισπράττουν το εγ-
γυοδοτικό αντίτιμο των 10 ή 15 
λεπτών. Λαμβάνουμε έτσι πίσω 
καθαρά υλικά, με χαμηλό κόστος 
διαχείρισης, που δεν το επιβαρύ-
νονται οι πολίτες, ενώ ενισχύου-
με ουσιαστικά τα ποσοστά ανα-
κύκλωσης στη χώρα μας.

 Την ανάληψη της συλλο-
γής  των ανακυκλώσιμων από 
τους υπόχρεους παραγωγούς, 
μέσω ενός νέου επιχειρησια-
κού σχεδίου, το οποίο θα αυξή-
σει τους σημερινούς διαθέσιμους 
πόρους από τα 30 εκατ. ευρώ στα 
100 εκατ. ευρώ. 

 Την υλοποίηση χωριστής 
συλλογής βιοαποβλήτων  και 
ανακύκλωσης σε περιοχές κάτω 
των 10.000 κατοίκων (αφορά σε 

90 ορεινούς και νησιωτικούς δή-
μους).

 Την αναβάθμιση των Μο-
νάδων Επεξεργασίας Αποβλή-
των σε Μονάδες Ανάκτησης και 
Ανακύκλωσης.

 Την ολοκλήρωση των ολι-
στικών προγραμμάτων ανακύ-
κλωσης για κάθε Φορέα Διαχεί-
ρισης Αποβλήτων (ΦΟΔΣΑ). 
Πρόκειται για σχέδια που θα πε-
ριλαμβάνουν τις δράσεις ανακύ-
κλωσης, τις ποσότητες που θα 
συνεισφέρουν, καθώς και τις πη-
γές χρηματοδότησης. 

 Την ολοκλήρωση των Πε-
ριφερειακών Σχεδίων Διαχείρι-
σης Αποβλήτων.

 Τη θεσμοθέτηση των απα-
ραίτητων διατάξεων για την ενερ-

γειακή αξιοποίηση των υπολειμ-
μάτων των αποβλήτων και στη 
συνέχεια τη διενέργεια της δια-
γωνιστικής διαδικασίας.

Κεντρικός μας στόχος είναι 
το 2030 μόλις το 10% των απο-
βλήτων να καταλήγει σε ταφή. 

Η συνεργασία κράτους, τοπι-
κής αυτοδιοίκησης, επιχειρήσε-
ων και πολιτών είναι απαραίτη-
τη προϋπόθεση για την επιτυχία 
του εγχειρήματος κι αυτό θα επι-
τευχθεί με τη ριζική αλ-
λαγή του τρόπου 
με τον οποίο 
αντιλαμβα-
ν ό μ α σ τ ε 
τα απορ-
ρ ίμμ α τά 
μας. Μό-

νο συνειδητοποιώντας ότι η αλό-
γιστη διαχείριση των αποβλήτων 
μας στοιχίζει ακριβά στην εθνική 
οικονομία, στην επιχειρηματική 
δραστηριότητα, αλλά και στον οι-
κογενειακό προϋπολογισμό, θα 
αντιληφθούμε την ανάγκη υιοθέ-
τησης ενός διαφορετικού μοντέ-
λου λειτουργίας. Πετώντας σκου-
πίδια για ταφή, πατάμε μαζί τις 
εργατοώρες και τις κιλοβατώρες 
που χρειάστηκαν να παραχθούν 
τα προϊόντα που πετάμε. 

Προς συμφέρον όλων 
μας είναι η αξία της κυ-

κλικής οικονομίας να 
γ ίνε ι αναπόσπαστο 
τμήμα της καθημερι-
νότητάς μας, σε ατο-
μικό και συλλογι-

κό επίπεδο, καθώς μόνο έτσι η 
Ελλάδα θα καταλάβει τη θέση 
που της αξίζει μέσα στον σκλη-
ρό -από περιβαλλοντικής άπο-
ψης- πυρήνα των ευρωπαϊκών 
κρατών, που επιθυμούν να δια-
σφαλίσουν βιώσιμο επίπεδο ζω-
ής για τις σημερινές, αλλά και τις 
επόμενες γενιές. 

Σε αυτή την κατεύθυνση η  
Γενική Γραμματεία Διαχείρισης 
Αποβλήτων θα συνεχίσει, στο 
πλαίσιο του κεντρικού στρατη-
γικού σχεδιασμού της Κυβέρνη-
σης, να αξιοποιεί κάθε διαθέσιμο 
πόρο, να υλοποιεί τις απαραίτη-
τες επενδύσεις, και να παρέχει 
κίνητρα και ευκαιρίες, ώστε ο 
παραπάνω στόχος να επιτευχθεί 
όσο το δυνατόν συντομότερα.



}

}

Η ipaper αναδεικνύει 
κάθε εβδομάδα τις 
10 πιο σημαντικές 

ειδήσεις από τον κόσμο 
του επιχειρείν και 

"κυκλώνει" όλα όσα 
αξίζει να καταγραφούν.
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Ο  όμιλος AKTOR όμιλος προχωρεί σε εξαγορά 
της εταιρείας ΑΚΤΩΡ Παραχωρήσεις από την  ΕΛ-
ΛΑΚΤΩΡ, με την αξία της επιχείρησης να ανέρχεται 
στα 367 εκατ. ευρώ, δημιουργώντας το δεύτερο με-
γαλύτερο χαρτοφυλάκιο έργων ΣΔΙΤ και παραχώ-
ρησης στην Ελλάδα. Μέσω της ΑΚΤΩΡ Παραχω-
ρήσεις ο όμιλος AKTOR θα αποκτήσει συμμετοχές 
στις μεγαλύτερες εταιρείες παραχώρησης της χώρας, 
όπως ο Αυτοκινητόδρομος Αιγαίου (22,2%), η Γέφυ-
ρα ΑΕ (27,7%), η Ολυμπία Οδός (20,5%) και ο Μο-
ρέας (72%). 

Η τακτική γενική συνέλευση των μετόχων της 
Eurobank ενέκρινε τη διανομή μερίσματος συ-
νολικού ποσού €386.057.314,55, δηλαδή ποσού 
€0,105 ανά μετοχή. Τη Δευτέρα 5 Μαΐου οι μετο-
χές της τράπεζας θα διαπραγματεύονται στο Χρη-
ματιστήριο χωρίς το δικαίωμα είσπραξης του εν 
λόγω μερίσματος, το οποίο θα αρχίσει να κατα-
βάλλεται την  Παρασκευή, 9 Μαΐου. Δικαιούχοι 
του μερίσματος είναι οι εγγεγραμμένοι μέτοχοι της 
εταιρείας στα αρχεία του Συστήματος Άυλων Τίτ-
λων κατά την Τρίτη 6 Μαΐου. 

O όμιλος AKTOR υπέγραψε τη σύμβαση αποκατά-
στασης τμήματος του οδικού δικτύου της Θεσσαλί-
ας, που είχε υποστεί μεγάλες ζημιές κατά τη θεομηνία 
Daniel. Αντικείμενο της σύμβασης  προϋπολογισμού 
€184 εκατ. είναι η υλοποίηση των αναγκαίων παρεμ-
βάσεων με την εκπόνηση μελετών και την εκτέλε-
ση των εργασιών αποκατάστασης βλαβών του περι-
φερειακού οδικού δικτύου σε 293 θέσεις επέμβασης 
των Δήμων Τεμπών, Τυρνάβου, Ελασσόνας, Αγιάς, 
Λαρισαίων, Κιλελέρ, Καρδίτσας, Παλαμά, Μουζακί-
ου, Τρικκαίων και Φαρκαδόνας.

Άλμα της κερδοφορίας κατά 192%, σημα-
ντική αύξηση του κύκλου εργασιών κα-
τά 44% και επίπεδα – ρεκόρ στα κέρδη 
EBITDA, σημείωσε ο όμιλος ΑΒΑΞ το 
2024. Σύμφωνα με τα οικονομικά αποτε-
λέσματα του ομίλου, τα καθαρά κέρδη με-
τά φόρων ανήλθαν στα 30,4 εκατ. ευρώ το 
2024, έναντι 10,4 εκατ. το 2023. Τα κέρ-
δη ΕΒΙΤDA  ανήλθαν σε ιστορικά υψηλά, 
στα 105,3 εκατ. ευρώ, έναντι 60,8 εκατ. ευ-
ρώ το 2023.

Η ΕΤΒΑ ΒΙ.ΠΕ. Α.Ε. και το Δημοκρίτειο Πανεπιστή-
μιο Θράκης, υπέγραψαν μνημόνιο συνεργασίας, ση-
ματοδοτώντας την έναρξη μιας στρατηγικής σύμπρα-
ξης που στοχεύει στην ενίσχυση της διασύνδεσης της 
ακαδημαϊκής κοινότητας με τη βιομηχανία. Η σύμπρα-
ξη, που ξεκινά άμεσα, προβλέπει την παροχή υποτρο-
φιών σε φοιτητές από την Ανατολική Μακεδονία και 
Θράκη για την εκπόνηση εξειδικευμένων μεταπτυχι-
ακών και διδακτορικών προγραμμάτων σε τομείς σχε-
τικούς με τη βιομηχανία, σε συνεργασία με τις εγκατε-
στημένες επιχειρήσεις στα Βιομηχανικά Πάρκα.

Η 4finance Holding S.A. υπέγραψε οριστική συμ-
φωνία για την πώληση της TBI Bank στην Advent 
International, κορυφαίο διεθνή επενδυτή στον τομέα του 
ιδιωτικού μετοχικού κεφαλαίου από τις ΗΠΑ. Η TBI εί-
ναι μία ταχέως αναπτυσσόμενη  challenger  τράπεζα στη 
Νοτιοανατολική Ευρώπη, η οποία εξελίσσεται από ένα 
μοντέλο ενσωματωμένης χρηματοδότησης (embedded 
finance) σε έναν ολοκληρωμένο πάροχο ψηφιακού οι-
κοσυστήματος. Σήμερα, είναι παρούσα σε περισσότερα 
από 32.000 σημεία πώλησης συνεργαζόμενων επιχειρή-
σεων σe Ελλάδα, Ρουμανία και Βουλγαρία. 

Στο Capital Markets Day 2025 η διοίκηση της 
METLEN παρουσίασε τον στρατηγικό οδικό χάρ-
τη για την επίτευξη του μεσοπρόθεσμου στόχου €2 
δισ. σε EBITDA, καθώς και τη δημιουργία νέων 
πυλώνων ανάπτυξης, ενώ επιβεβαίωσε την πρό-
θεσή της για εισαγωγή της εταιρείας στο Χρηματι-
στήριο του Λονδίνου.  Ο νέος στρατηγικός κύκλος 
ενσωματώνει τα κρίσιμα μέταλλα (γάλλιο), την κυ-
κλική μεταλλουργία και την άμυνα στο χαρτοφυ-
λάκιό της METLEN, μαζί με την ενέργεια, τα μέ-
ταλλα και τις υποδομές & παραχωρήσεις.

Η τακτική γενική συνέλευση της Optima bank ενέ-
κρινε τη διανομή μερίσματος €0,57/μετοχή για τη 
χρήση 2024 (συνολικού ύψους €42.051.260), αυξη-
μένο κατά 30% σε σχέση με το αντίστοιχο της προ-
ηγούμενης χρήσης. Επίσης, γνωστοποιήθηκε το 
πλάνο ανάπτυξης του δικτύου καταστημάτων της 
τράπεζας, με τη δημιουργία του 30ού καταστήματός 
της στην Κομοτηνή, ενώ  έγινε και αναφορά  στην 
επίσημη έναρξη λειτουργίας της Optima leasing, της 
νέας θυγατρικής της τράπεζας στην χρηματοδοτικής 
μίσθωση.

Η Γρ. Σαράντης Α.Β.Ε.Ε. αναλαμβάνει 
την αποκλειστική διανομή του brand Dr. 
Beckmann στην ελληνική αγορά. Η συνεργα-
σία με την Delta Pronatura, ενισχύει  το αποτύ-
πωμα του ομίλου Σαράντη στη κατηγορία του 
homecare. Το Dr. Beckmann, είναι  brand με 
περισσότερα από 85 χρόνια εμπειρίας και πα-
ρουσία σε  80 χώρες.  Η εξειδίκευσή του στην 
απομάκρυνση λεκέδων και στη συνολική φρο-
ντίδα των υφασμάτων το καθιστά κορυφαία 
επιλογή στο είδος. 

Η ALFA WOOD εγκαινίασε  έναν νέο, αποκλει-
στικό εκθεσιακό χώρο στο κατάστημα ΥΛΙΚΟ-
ΕΠΙΛΟΓΕΣ (Ηλιουπόλεως 22Α), στον Υμητ-
τό. Ο νέος κατασκευασμένος εξ ολοκλήρου από 
την ALFA WOOD, αποτελεί ένα σύγχρονο εκ-
θεσιακό κέντρο, που αναδεικνύει το εύρος και 
την καινοτομία των προϊόντων της. Οι επισκέ-
πτες έχουν τη δυνατότητα να γνωρίσουν από κο-
ντά υλικά και εφαρμογές που καλύπτουν κάθε 
ανάγκη στον κλάδο της ξυλείας και της εσωτερι-
κής διακόσμησης.
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Παραδοσιακά, η Ελλάδα 
ανήκει στις χώρες 
της Ευρώπης με το 

χαμηλότερο ποσοστό 
επιβίωσης θυμάτων 
εξωνοσοκομειακής 

καρδιακής ανακοπής!
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n Ο Αναστάσης Στεφανάκης, διασώστης του ΕΚΑΒ, είναι 
η περίπτωση ενός σπανίου ανθρώπου της προσφοράς στο 
κοινωνικό σύνολο… Διαπιστώνοντας στην πράξη, πριν 
από 15 χρόνια, ότι οι Έλληνες, δεν γνωρίζαμε τις πρώτες 
βοήθειες και ΚΑΡΠΑ σε μία ώρα ανάγκης, οραματίστηκε 
τη δημιουργία μια ομάδα εκπαιδευτών που θα μπαίνει στα 
σχολεία και θα μαθαίνει στα παιδιά να σώζει ζωές. Και τα 
κατάφερε. 

ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ: ΑΝΑΣΤΑΣΗΣ ΣΤΕΦΑΝΑΚΗΣ

Τα παιδιά σώζουν ζωές...

Πριν από λίγες μέρες το KIDS 
SAVE LIVES  πέρασε το κατώ-
φλι του Μεγάρου Μαξίμου….

n Περίμενες ποτέ από τότε 
που ξεκίνησε ως διασώστης 
του ΕΚΑΒ στην Κασσάνδρα 
Χαλκιδικής ότι θα έφτανε στο 
Μέγαρο Μαξίμου για να πα-
ρουσιάσεις στον Πρωθυπουρ-

γό της χώρας, το όραμά σου, 
ότι τα παιδιά, μπορούν να σώ-
ζουν ζωές;
Κανείς μας δεν περίμενε, ωστό-
σο με τη Χάρη του Θεού φτάσα-
με στο Γραφείο του Πρωθυπουρ-
γού και είδαμε να γίνεται ένας 
από τους λίγους πολιτικούς αρ-
χηγούς του κόσμου, που μετέδω-
σε το μήνυμα της ΚΑΡΠΑ με τα 

ίδια του τα χέρια! Η ΚΑΡΠΑ εί-
ναι κάτι που ξεπερνάει κόμματα, 
ιδεολογίες και πάντα θα με συ-
γκινεί.

n Πώς ξεκίνησε το  KIDS 
SAVE LIVES;
Παραδοσιακά, η Ελλάδα ανή-
κει στις χώρες της Ευρώπης με 
το χαμηλότερο ποσοστό επιβίω-

σης θυμάτων εξωνοσοκομειακής 
καρδιακής ανακοπής! Το 2010 
λοιπόν, ξεκινήσαμε μια νέα αν-
θρωπιστική πρωτοβουλία, στην 
Κασσάνδρα Χαλκιδικής, ώστε 
η κοινότητα μας να σώζει ζωές! 
Η ανταπόκριση ήταν θεαματική! 
Παρά τα προβλήματα, (οικονομι-
κά, εξοπλιστικά, νοοτροπίας πο-
λιτών και πολιτικών), δημιουρ-
γήθηκε το KIDS SAVE LIVES , 
( https://kidssavelives.gr ) η με-
γαλύτερη ομάδα εθελοντών εκ-
παιδευτών της Χώρας με τη φι-
λοσοφία πως «ΟΛΟΙ μπορούν 
να σώσουν μια ζωή, ακόμη και 
ΠΑΙΔΙΑ».

n Τι κάνει το  KIDS SAVE 
JIVES σήμερα; Ποιοι είναι οι 
στόχοι για τα επόμενα χρόνια;
Θα μπορούσα να πω, συγκινη-
μένος, πως έχει γίνει μια αγκα-
λιά για όλους τους ανθρώπους: 
Όλοι μπορούν να γίνουν μικροί 
ή μεγάλοι εθελοντές και όλοι 
μπορούν να συμμετέχουν στα 

προγράμματά μας.
 
n Χωρίς καμία οικονομική 
επιβάρυνση μαθητών, πολί-
τες, Κράτους, καταφέραμε:
Να εκπαιδεύσουμε περισσότε-
ρους από 490.000 μαθητές, γο-
νείς και εκπαιδευτικούς της Χώ-
ρας, με την έγκριση | αιγίδα του 
Υπουργείου Παιδείας.

Να δημιουργήσουμε το 
διαδικτυακό ΕΘΝΙΚΟ ΧΑΡΤΗ 
ΑΠΙΝΙΔΩΤΩΝ και να τετρα-
πλασιάσουμε τον αριθμό των 
Απινιδωτών, σε συνεργασία με 
το Υπουργείο Οικονομικών και 
τον Ιδιωτικό Τομέα.

 Να επανέλθουν στη ζωή 
35 θύματα εξωνοσοκομειακής 
καρδιακής ανακοπής και να 
αντιμετωπιστούν με επιτυχία 
εκατοντάδες άλλα επείγο-
ντα περιστατικά πνιγμονής, 
πνιγμού, τραυματισμού κ.α., 
από μαθητές, γονείς, εκπαιδευ-
τικούς και άλλους εθελοντές 
διασώστες.

 Να δημιουργήσουμε 
την εφαρμογή αντι-

μετώπισης επει-
γόντων περιστατι-
κών “ iSAVElives” , 
σε συνεργασία 
με τη Microsoft, 
την Ideal Software 
Solutions και την Αι-
γίδα του Υπουργείου 
Ψηφιακής Διακυ-
βέρνησης, για άμεση 
ενεργοποίηση των 
πιστοποιητικών Πρώ-
των Ανταποκριτών της 
κάθε κοινότητας!

Να καταγράψουμε 
εθνικό ρεκόρ, 21.039 μαθητών 
από 305 σχολεία της Χώρας, οι 
οποίοι υλοποίησαν ταυτόχρονα 
ΚΑΡΠΑ για 2 λεπτά και να 
βραβευτούν από εθνικούς και 
διεθνείς φορείς.

Νιώθω πως έχει δημιουρ-
γηθεί μια καλή βάση για να 
αλλάξουν νοοτροπία οι Έλλη-
νες, ωστόσο τα επόμενα χρόνια 
στόχος μας είναι να θεσμοθε-
τηθούν νέοι κοινότητες από την 
Ελληνική Κυβέρνηση!
 
n Ο πρωθυπουργός έδειξε 
μεγάλο ενδιαφέρον για τις 
εκπαιδευτικές σας πρωτοβου-
λίες. Σας ευχαριστούμε κάτι; 
Μήπως θα δούμε σύντομα 
μαθήματα Πρώτων Βοηθει-

ών και ΚΑΡΠΑ στα σχολεία;
Από την πρώτη στιγμή αντα-
ποκρίθηκε πολύ θετικά σε 
ένα πάγιο αίτημά μας, να 
θεσμοθετηθεί το ΜΑΘΗΜΑ 
της ΚΑΡΠΑ για όλους τους 
μαθητές/-τριές, δημιουργώντας 
ενεργούς πολίτες, με κοινωνική 
υπευθυνότητα και την προθυ-
μία να βοηθήσουν άλλους!

Το σχέδιο του Πρωθυ-
πουργού δεν συνεργάζεται με 
το KIDS SAVE LIVES , με το 
Υπουργείο Παιδείας, με σκοπό 
οι μαθητές/-τριες Δημοτικού, 
Γυμνασίου και Λυκείου να εκ-
παιδεύονται 4 ώρες κάθε χρόνο 
στην ΚΑΡΠΑ κάνοντας πρακτι-
κή εξάσκηση και να παίρνουν 
ένα έγγραφο που θα βεβαιω-
θεί. τις νέες τους γνώσεις. Εδώ, 
θα βοηθήσει πολύ η πρωτο-
βουλία μας να πιστοποιήσουμε 
δωρεάν στη Βασική Υποστήρι-
ξη της Ζωής έναν εκπαιδευτικό 
από κάθε Ελληνικό σχολείο. 
Το πρόγραμμα βρίσκεται σε 
εξέλιξη, έχοντας πιστοποιήσει 
ήδη εκπαιδευτικούς από 1.009 
σχολεία!

n Ποια είναι η πιο συγκινη-
τική στιγμή που έχεις ζήσει 
μέχρι σήμερα με το KIDS 
SAVE LIVES;
Κάθε φορά που συναντώ τους 
εθελοντές και τους υποψηφί-
ους μας χαίρομαι και συγκινού-
μαι, γνωρίζοντας πως 30, 50 ή 
100 ακόμη οικογένειες, έμαθαν 
να βοηθήσουν σε ένα επεισόδιο 
περιστατικό! Ξεχωρίζω ένα τηλε-
φώνημα που δέχθηκε από Δια-
σώστη του ΕΚΑΒ Αττικής, ενώ 
βρισκόμουν σε ένα σχολείο της 
Σαντορίνης. Κατευθυνόταν σε 
περιστατικό καρδιακής ανακο-
πής 10χρονου κοριτσιού, από 
πνιγμό. Όταν έφτασε το κορίτσι 
ζωντανό, μαθαίνοντας με έκπλη-
ξη πως η 14χρονη αδερφή της, 
χορήγησε ΚΑΡΠΑ, με αποτέλε-
σμα να ξεκινήσει να αναπνέει σε 
2 λεπτά.

Η Νεφέλη, 2 μήνες πριν 
είχε εκπαιδευτεί στο σχο-
λείο της από το KIDS SAVE 
LIVES και έγινε έτσι, το πρώτο 
παιδί στην Ελλάδα κι ένα από 
τα πρώτα του κόσμου που επα-
ναφέρει ένα θύμα ανακοπής 
στη ζωή….! Μόλις είχε κάνει 
πράξη το “Τα ΠΑΙΔΙΑ σώζουν 
ζωές”...!



}
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Τα παράπονά σας
στον δήμαρχο.
Πριν ακόμη και

από εκείνον, είμαστε 
έτοιμοι να τα 

ακούσουμε και να τα 
καταγράψουμε εμείς...
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Στις εργασίες του Συνε-
δρίου του Ευρωπαϊκού 
Λαϊκού Κόμματος για την 
ανάδειξη της νέας ηγεσί-
ας του ΕΛΚ, που πραγμα-
τοποιήθηκε παρουσία του 
Πρωθυπουργού Κυριάκου 
Μητσοτάκη και ηγετών 
από όλη την Ευρώπη, συμ-
μετείχε ο Περιφερειάρχης 
Αττικής και Εκτελεστικός 
Αντιπρόεδρος της Ομάδας 
του Ευρωπαϊκού Λαϊκού 
Κόμματος στην Επιτροπή 
των Περιφερειών Νίκος 
Χαρδαλιάς. Κατά τη διάρκεια του Συνεδρίου, ο κ. Χαρδαλιάς είχε την ευκαιρία να αναπτύξει προ-
τάσεις για κρίσιμα ευρωπαϊκά θέματα, για τον σημαίνοντα ρόλο και για τη θεσμική ενίσχυση των 
ευρωπαϊκών Περιφερειών. Συγκεκριμένα, στα κείμενα εργασίας που κατέθεσε, υπογράμμισε τη 
σημασία της ενίσχυσης της ευρωπαϊκής ετοιμότητας και ανθεκτικότητας απέναντι σε πολύπλευρες 
κρίσεις, από φυσικές καταστροφές και υγειονομικές απειλές έως γεωπολιτικές αναταράξεις και κυ-
βερνοεπιθέσεις. Όπως σημείωσε  χαρακτηριστικά: «Οι κρίσεις δεν γνωρίζουν σύνορα. Απαιτούν 
κοινή στρατηγική, συντονισμό και στοχευμένους πόρους».

Ειδική αναφορά έκανε επίσης ο κ. Χαρδαλιάς στον ρόλο των Περιφερειών, επισημαίνοντας 
ότι «δεν μπορούν να είναι απλοί αποδέκτες πολιτικών, αλλά οφείλουν να είναι συνδιαμορφωτές 
τους. Είναι οι Ευρωπαϊκές  Περιφέρειες, αυτές που καλούνται όχι απλώς να προετοιμάζουν σχέ-
δια αντίδρασης, αλλά να επενδύουν σε έργα και μηχανισμούς πρόληψης, σε εκπαίδευση, τεχνο-
γνωσία και ικανότητες». Ο κ. Χαρδαλιάς παρουσίασε τις στρατηγικές προτεραιότητες της Περιφέ-
ρειας Αττικής για την κλιματική ανθεκτικότητα, με αιχμή τη δέσμευση για διάθεση «τουλάχιστον 
του 30% των πόρων του ΕΣΠΑ για δράσεις που σχετίζονται με την κλιματική αλλαγή, συνολικού 
ύψους άνω των 480 εκατ. ευρώ».

Νίκος Χαρδαλιάς από τη Βαλένθια: 
«Οι Ευρωπαϊκές Περιφέρειες στην 
πρώτη γραμμή της θωράκισης των 

πόλεων από την κλιματική αλλαγή – 
Αναγκαίο ένα νέο Ευρωπαϊκό Ταμείο 

Πρόληψης και Ανθεκτικότητας»

Περιφερειάρχης 
Χριστόδουλος 
Τοψίδης: Υπηρετούμε 
την πρόληψη και 
ενισχύουμε την 
αποτελεσματικότητα της 
πολιτικής προστασίας
«Η νέα αντιπυρική περίοδος ξεκινάει και κοινός 
στόχος όλων των εμπλεκόμενων φορέων είναι 
ένας: η προστασία της ανθρώπινης ζωής, των πε-
ριουσιών, των υποδομών και του φυσικού περι-
βάλλοντος. Οι προκλήσεις είναι μπροστά μας, 
αφού ζούμε τις συνέπειες της κλιματικής αλλα-
γής. 
Το 2024 η Περιφέρεια μας χαρακτηρίστηκε από 
την έντονη ξηρασία, χαμηλές βροχοπτώσεις και 
υψηλούς δείκτες κινδύνου πυρκαγιάς. Εκείνο το 
ιδιαίτερα θερμό καλοκαίρι καταφέραμε να αντι-
μετωπίσουμε έγκαιρα και αποτελεσματικά 1.599 
αγροτοδασικές πυρκαγιές. Αυτό το αποτέλεσμα 
δεν θα ήταν δυνατό χωρίς τη στενή συνεργασία 
με όλους τους εμπλεκόμενους φορείς, σε έναν 
πραγματικό αγώνα δρόμου για την ασφάλεια 
των πολιτών και την προστασία του περιβάλλο-
ντος.
Σε απόλυτο συντονισμό συνεχίζουμε και τη νέα 
περίοδο και ζητάμε να έχουμε συμμάχους όλους 
τους πολίτες, όλους εσάς. Η κλιματική αλλαγή 
δεν αφήνει περιθώρια για αισιόδοξα σενάρια. 
Η Περιφέρειά μας, αξιοποιώντας τις δυνατότητες 
της τεχνολογίας, επενδύει σε δράσεις που υπη-
ρετούν την πρόληψη και ενισχύουν την αποτελε-
σματικότητα της πολιτικής προστασίας.
Η κλιματική αλλαγή απαιτεί την ετοιμότητα όλων 
μας», σημειώνει σε μήνυμά του, ενόψει έναρξης 
της αντιπυρικής περιόδου από την 1η Μαΐου, ο 
Περιφερειάρχης Ανατολικής Μακεδονίας και 
Θράκης κ. Χριστόδουλος Τοψίδης.

Επίσκεψη εκπροσώπων του Βασιλικού Κολλεγίου Οφθαλμιάτρων  
του Ηνωμένου Βασιλείου στον Περιφερειάρχη Κρήτης

Νίκος Χαρδαλιάς: «Η αντιμετώπιση του κυκλοφοριακού 
προβλήματος της Αττικής απαιτεί Μητροπολιτική προσέγγιση»

Οι εκπρόσωποι του Βασιλικού Κολλεγίου Οφθαλμιάτρων του Ηνω-
μένου Βασιλείου με την συνοδεία του Δρ. Ιωάννη Μηνά Ασλανίδη, 
MD, PhD, F.R.C.Ophth, MBA, Πρόεδρο του Ελληνικού Κολλεγίου 
Οφθαλμολογίας, επισκέφθηκαν σήμερα τον Περιφερειάρχη Κρήτης 
Σταύρο Αρναουτάκη. 

Η παρουσία των επιστημόνων στην Κρήτη και στο Ηράκλειο 
πραγματοποιείται στο πλαίσιο διεξαγωγής των εξετάσεων του Βασιλι-
κού Κολλεγίου Οφθαλμιάτρων – Royal College of Ophthalmologists 
(RCOphth) του Ηνωμένου Βασιλείου. Οι εξετάσεις, με την  συμμε-

τοχή ιατρών από το ΠΑΓΝΗ και το Βενιζέλειο,  αποτελούν ορόσημο 
στην εκπαίδευση και στην πιστοποίηση των οφθαλμιάτρων γεγονός 
που προβάλλει την Ελλάδα και την Κρήτη παγκοσμίως στον τομέα της 
οφθαλμολογίας. Ο Περιφερειάρχης Κρήτης Σταύρος Αρναουτάκης ευ-
χαρίστησε τους επιστήμονες και τον κ. Ασλανίδη για την επίσκεψη και 
την ενημέρωση, ευχήθηκε καλή παραμονή στο νησί και καλή επιτυχία 
στην διεξαγωγή των εξετάσεων. Οι εξετάσεις του Βασιλικού Κολλεγί-
ου Οφθαλμιάτρων Ηνωμένου Βασιλείου θα γίνουν με την αιγίδα της 
Περιφέρειας Κρήτης.

Η Περιφέρεια Ανατολικής Μακεδονίας και Θράκης εξασφάλισε 
επιπλέον 20 εκ. ευρώ για το Δημοκρίτειο Πανεπιστήμιο Θράκης
Σημαντικές εξελίξεις για το μέλλον του Δημοκριτείου Πανεπιστη-
μίου Θράκης, σηματοδοτεί η σημερινή επίσκεψη του Περιφερειάρ-
χη Ανατολικής Μακεδονίας και Θράκης κ. Χριστόδουλου Τοψίδη 
στην Πανεπιστημιούπολη, στην Κομοτηνή και η συνάντησή του με 
τον πρύτανη κ. Φώτη Μάρη και αντιπρυτάνεις. 

Η διοίκηση της Περιφέρειας, αναγνωρίζοντας τον αναπτυξια-
κό ρόλο του ΔΠΘ, με στοχευμένες ενέργειες πέτυχε να εξασφαλίσει 
την αύξηση της υπερδέσμευσης πόρων στο Πρόγραμμα  «Ανατολι-

κή Μακεδονία – Θράκη 2021-2027», που επιτρέπει την ολοκλήρω-
ση κτιριακών υποδομών σε Κομοτηνή και Αλεξανδρούπολη, που 
είχαν σημαντικότατες εμπλοκές και καθυστερήσεις στην υλοποίη-
σή τους και τη λειτουργία νέου Τμήματος στην Ορεστιάδα. Η σχε-
τική απόφαση του Αναπληρωτή Υπουργού Εθνικής Οικονομί-
ας και Οικονομικών κου. Ν. Παπαθανάση δημοσιεύτηκε σε ΦΕΚ 
1921/23/04/2025, μετά από εμπεριστατωμένο αίτημα που κατέθεσε 
ο Περιφερειάρχης Ανατολικής Μακεδονίας και Θράκης.  

«Επενδύουμε σε ένα ολοκληρωμένο σχέδιο ανα-
βάθμισης του κεντρικού οδικού δικτύου δρομολο-
γώντας πάνω από 60 έργα οδοποιίας μεγάλης κλί-
μακας σε όλο το Λεκανοπέδιο, προϋπολογισμού 
άνω των 230 εκ. ευρώ» δήλωσε ο Περιφερειάρχης 
Αττικής κατά την παρέμβασή σου στη Σύνοδο Κο-
ρυφής Μεταφορών και Υποδομών του Economist.

«Το οξύ κυκλοφοριακό πρόβλημα που αντιμετω-
πίζει η Αττική δεν λύνεται με αποσπασματικές κι-
νήσεις. Απαιτεί τόλμη, τεχνογνωσία και συνεργα-
σία, μέσα από μια Μητροπολιτική προσέγγιση που 
θα ξεπερνά τα στενά όρια κάθε Δήμου. Στην Πε-
ριφέρεια Αττικής είμαστε έτοιμοι να αναλάβουμε, 
σε κεντρικό επίπεδο, τον σχεδιασμό όλων αυτών 

των απαραίτητων δράσεων, εφόσον μας ανατεθεί» 
δήλωσε ο Περιφερειάρχης Αττικής Νίκος Χαρδα-
λιάς παρεμβαίνοντας στη Σύνοδο Κορυφής Μετα-
φορών και Υποδομών του Economist Impact for 
Greece, με τίτλο «Προτεραιότητες για τη συνδεσι-
μότητα στην Ευρώπη» που διεξάγεται σε κεντρικό 
ξενοδοχείο της Αθήνας. 

«Ήρωας γίνεσαι 
όταν προλαμβάνεις!»
«Ήρωας γίνεσαι όταν προλαμβάνεις!». Αυτός εί-
ναι τίτλος του νέου κοινωνικού μηνύματος της 
Περιφέρειας Κρήτης που δημιουργήθηκε με 
στόχο ν’ αναδείξει την αξία της πρόληψης απένα-
ντι στο φαινόμενο των πυρκαγιών και τη σημα-
σία των συνεργειών Υπηρεσιών, φορέων, εθε-
λοντών και πολιτών στην κοινή προσπάθεια 
καταπολέμησης των πυρκαγιών.
Σε δήλωσή του ο Περιφερειάρχης Κρήτης Σταύ-
ρος Αρναουτάκης αναφέρει: «Στη μάχη κατά 
των πυρκαγιών, πυροσβέστες, εθελοντές, σώ-
ματα ασφαλείας, στρατιώτες, με θάρρος και αυ-
ταπάρνηση προστατεύουν ανθρώπινες ζωές και 
περιουσίες. Είναι οι αφανείς ήρωες, στους οποί-
ους οφείλουμε απεριόριστη ευγνωμοσύνη.
Ήρωας, επίσης, γίνεσαι όταν προλαμβάνεις. Κά-
θε προσπάθεια για την αποφυγή εκδήλωσης 
πυρκαγιών, κατά τη θερινή περίοδο, έχει μεγά-
λη αξία. Ως Περιφέρεια Κρήτης, απευθύνουμε 
έκκληση σε όλους τους πολίτες. Να γίνουμε όλοι 
ήρωες προλαμβάνοντας μια εστία φωτιάς που 
μπορεί να γίνει καταστροφική».



}

}

Ελλάδα δεν είναι
μόνο η Αθήνα.
Κάθε Δευτέρα,
ειδήσεις και 

«πικάντικα» νέα από 
όλες τις Περιφέρειες 

της χώρας.
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ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑ-
ΑΥΤΟΔΙΟΙΚΗΣΗ

*
Το Κλιματικό Φόρουμ για το ποδήλατο, 
με πρωτοβουλία του Δήμου Αθηναίων, είναι γεγονός

Επιστολή Δημάρχου Αθηναίων, Χάρη Δούκα, 
για την κάλυψη των ενεργειακών αναγκών 

του Δήμου Αθηναίων και την αποφυγή  
black out

Ο Δήμος Αθηναίων συγκάλεσε την Τρίτη 29 Απρι-
λίου το Κλιματικό Φόρουμ της Αθήνας με ειδικό θέμα 
το ποδήλατο , στο Δημαρχιακό Μέγαρο Αθηνών. Στη 
διευρυμένη διαβούλευση με Φορείς, Οργανώσεις της 
Κοινωνίας των Πολιτών και Υπηρεσίες, έγινε εκτενής 
συζήτηση για τη δημιουργία ενός ολοκληρωμένου πο-
δηλατικού δικτύου στην πρωτεύουσα.

Στο πλαίσιο του Κλιματικού Φόρουμ Αθήνας συ-
ζητήθηκαν οι βασικοί πυλώνες του Σχεδίου:

1. H δημιουργία 15 χλμ. Δημοτικού Δικτύου 
ασφαλών ποδηλατικών διαδρομών που θα γίνει με 
ευθύνη του Δήμου με χρηματοδότηση μέσω OXE, και 
2 χλμ. στην Ιερά Οδό, στο πλαίσιο της διπλής ανά-
πλασης.

2. H δημιουργία Μητροπολιτικού Δικτύου που θα 
χρησιμοποιηθεί από την Περιφέρεια και περιλαμβά-

νει τμήμα περίπου 8 χλμ. αποκλειστικής λωρίδας πο-
δηλατόδρομου στην Αθήνα, στο πλαίσιο του Βόρειου 
Ποδηλατικού Άξονα.

3. H κατάληξη στην Αθήνα των Ευρωπαϊκών πο-
δηλατικών διαδρομών Eurovelo 8 και Eurovelo 11, 
ώστε να ενταχθεί και η Αθήνα στις μεγάλες ποδηλατι-
κές διαδρομές της Ευρώπης.

4. H δημιουργία δικτύου 50 σταθμών στάθμευ-
σης ποδηλάτων και φόρτισης ηλεκτρικών ποδηλάτων 
προς ενοικίαση, με εξασφαλισμένη χρηματοδότηση 
που προέρχεται από το πρόγραμμα Smart Cities. Οι 
σταθμοί αυτοί προγραμματίζονται να απλωθούν και 
στις γειτονιές και όχι μόνο στα τουριστικά σημεία και 
να συνδέονται με τους ποδηλατόδρομους, ώστε να αυ-
ξηθεί η χρήση του ποδηλάτου και από τους κατοίκους 
που δεν είναι ήδη ποδηλάτες.

Πολύχρωμα γλαστράκια με υπέροχα ανοιξιάτικα λουλούδια προσέφερε σήμερα ο Δήμος Πειραιά στους δημότες και στους 
επισκέπτες της πόλης, στο Πασαλιμάνι, σε μια  ξεχωριστή δράση, με αφορμή τον εορτασμό της Εργατικής  Πρωτομαγιάς. 
Το «παρών» έδωσαν ο Δήμαρχος Πειραιά Γιάννης Μώραλης, Αντιδήμαρχοι, Δημοτικοί και Κοινοτικοί Σύμβουλοι, οι οποί-
οι προσέφεραν γλαστράκια με λουλούδια  σε μικρούς και μεγάλους. Η  δράση αυτή, η οποία «αγκαλιάστηκε» από τον κό-
σμο,  διοργανώθηκε από τη Διεύθυνση Εξωστρέφειας, Ευρωπαϊκών Προγραμμάτων και  Τουρισμού  του Δήμου Πειραιά, 
προσφέροντας μια ανοιξιάτικη «νότα» ομορφιάς στην πόλη.

Ο Δήμος Πειραιά προσέφερε 
γλαστράκια με πολύχρωμα λουλούδια 

για την Εργατική  Πρωτομαγιά

Παραδίδεται προς χρήση 
το πρώτο πιστοποιημένο 
πάρκο σκύλων στον Δήμο 
Θεσσαλονίκης
Την Τρίτη 6 Μαΐου  στις 11.00 π.μ. παραδίδεται προς χρή-
ση παρουσία του Δημάρχου Θεσσαλονίκης Στέλιου Αγ-
γελούδη το πρώτο από τα πέντε, συνολικά, πιστοποιημένα 
πάρκα σκύλων που δημιουργούνται για τους τετράποδους 
φίλους μας και θα αποδοθούν σταδιακά μέχρι τις αρχές Ιου-
νίου. Η αρχή γίνεται με το πάρκο σκύλων στην οδό Μαρία 
Κάλλας 24 (ακριβώς μετά το γήπεδο του Μ. Αλεξάνδρου) 
το οποίο διαμορφώθηκε με την κατάλληλη περίφραξη και 
εξοπλίστηκε με όργανα εκγύμνασης, κατάλληλα για την εκ-
παίδευση και κοινωνικοποίηση των σκύλων, καθώς και με 
τον απαιτούμενο αστικό εξοπλισμό (κάδοι απορριμμάτων, 
παγκάκια κ.α.).

Με τη φωταγώγηση του Ρολογιού  στο Πα-
σαλιμάνι στις μπλε αποχρώσεις του Make-A-
Wish(Κάνε-Μια-Ευχή Ελλάδος),  συμμετείχε 
ο Δήμος Πειραιά στον εορτασμό για την Πα-
γκόσμια Ημέρα Ευχής, διαδίδοντας το όραμα 
του οργανισμού.
Η 29η   Απριλίου που έχει καθιερωθεί ως 
η Παγκόσμια Ημέρα Ευχής,  γιορτάζεται σε 
50 χώρες σε όλον τον κόσμο με δράσεις, φω-
ταγωγώντας μνημεία σε μπλε αποχρώσεις. 
Στην Ελλάδα, περισσότεροι από  80 δήμοι 
γιόρτασαν την εφετινή Παγκόσμια Ημέρα 
Ευχής, με «μπλε» φωταγωγήσεις.

Ο  Δήμος Πειραιά 
φώτισε  «μπλε» 
το Ρολόι 
στο Πασαλιμάνι 
για την Παγκόσμια 
Ημέρα Ευχής

Ο Δήμαρχος Αθηναίων, Χάρης Δούκας , απέ-
στειλε επιστολή στον Υπουργό Περιβάλλοντος 
& Ενέργειας, Σταύρο Παπασταύρου, τον Πρό-
εδρο & Διευθύνοντα Σύμβουλο ΑΔΜΗΕ, Μα-
νούσο Μανουσάκη, τον Πρόεδρο ΔΕΔΔΗΕ, 
Κωνσταντίνο Αλεξανδρίδη, τον Διευθύνοντα 

Σύμβουλο. Αναστάσιο Μάνο και τον Πρόεδρο 
ΡΑΑΕΥ, Αθανάσιο Δαγούμα, με την οποία ζητά 
να γίνουν όλα τα απαραίτητα μέτρα για την κάλυ-
ψη των ενεργειακών αναγκών του Δήμου Αθηναί-
ων και την αποφυγή black out κατά τη διάρκεια της 
φετινής θερινής περιόδου.

Με την επίσημη έναρξη της 
αντιπυρικής περιόδου, ο Δήμος 
Σαρωνικού δηλώνει απόλυτα 
προετοιμασμένος, ενισχύοντας 
το επίπεδο ετοιμότητας και 
συντονισμού των αρμόδιων 
υπηρεσιών. Στο πλαίσιο αυτό, 
πραγματοποιήθηκε η δεύτερη 
μεγάλη άσκηση Πολιτικής 
Προστασίας με σενάριο 
εκκένωσης στον οικισμό Θυμάρι 
της Παλαιάς Φώκαιας.
Η άσκηση είχε ρεαλιστικό 
χαρακτήρα, περιλάμβανε 
πολλαπλά παράλληλα 
συμβάντα, δοκιμές συντονισμού 
μεταξύ όλων των εμπλεκόμενων 
φορέων και πλήρη προσομοίωση 
εκκένωσης πληθυσμού. Το 
βασικό ζητούμενο ήταν η άμεση 
και αποτελεσματική αντίδραση 
σε πραγματικό χρόνο, στόχος 
που, σύμφωνα με τις αρμόδιες 
αρχές, επιτεύχθηκε με επιτυχία.
Όπως επισημαίνεται από τη 
δημοτική αρχή, από τούδε 
και στο εξής κάθε ημέρα 
αντιμετωπίζεται ως μια διαρκής 
μάχη για την προστασία της 
ανθρώπινης ζωής, της ιδιωτικής 
περιουσίας, της πανίδας και 
του φυσικού περιβάλλοντος. 
Ο Δήμος συνεχίζει με σχέδιο, 
στενή συνεργασία και 
αποφασιστικότητα, προκειμένου 
να ανταποκριθεί με επάρκεια 
στις αυξημένες απαιτήσεις της 
περιόδου.

Έτοιμος για 
την αντιπυρική 
περίοδο ο Δήμος 
Σαρωνικού

Με απόλυτη επιτυχία και τη συμμετοχή πλήθους κόσμου 
από την πόλη και τις γύρω περιοχές ολοκληρώθηκε το καθι-
ερωμένο τετραήμερο πανηγύρι του Δήμου Νέας Φιλαδέλ-
φειας - Νέας Χαλκηδόνας. Η μεγάλη γιορτή αποτέλεσε για 
ακόμη μια χρονιά πόλο έλξης και σημείο συνάντησης για κα-
τοίκους και επισκέπτες κάθε ηλικίας.
Η διοργάνωση περιλάμβανε ένα πλούσιο πρόγραμμα με 
παραδοσιακά δρώμενα, συναυλίες, εμφανίσεις χορευτικών 
συγκροτημάτων και ποικίλες δραστηριότητες που προσέφε-
ραν στιγμές χαράς, ψυχαγωγίας και ζωντάνια στην τοπική 
κοινωνία. Οι χώροι των εκδηλώσεων πλημμύρισαν από κέ-
φι και ενθουσιασμό, με τη συμμετοχή του κόσμου να ξεπερ-
νά κάθε προσδοκία.
Η ενεργή συμμετοχή της τοπικής κοινωνίας ανέδειξε για 
ακόμη μια φορά το πανηγύρι ως θεσμό πολιτιστικής συνέ-
χειας και συλλογικής έκφρασης, διατηρώντας ζωντανές τις 
παραδόσεις και ενισχύοντας το αίσθημα κοινότητας.

Με μεγάλη επιτυχία διεξήχθη 
το τετραήμερο πανηγύρι 
του Δήμου Νέας Φιλαδέλφειας 
Νέας Χαλκηδόνας 
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n Στην έκθεση Auto Shanghai 2025 αποκάλυψε πολλές καινοτομίες, 
αλλά και νέα μοντέλα που προωθούν την πράσινη κινητικότητα και 
την βιώσιμη ανάπτυξη.

Ξεχώρισαν τα νέα Sealion 6 DM-i και 
Sealion 6 EV, δύο μεσαία SUV που 
ενσωματώνουν την τελευταία λέξη 
της plug-in υβριδικής και ηλεκτρικής 
τεχνολογίας αντίστοιχα, βασισμένα 
στις πλατφόρμες DM και e-Platform 
3.0 Evo. Με μήκος 4,81 μέτρα, ευρύ-
χωρο εσωτερικό και σύγχρονα χαρα-
κτηριστικά άνεσης και ασφάλειας, 
απευθύνονται στις απαιτήσεις των 

σύγχρονων οικογενειών.
Στο ίδιο πνεύμα κινείται και το 

Seal 6 DM-i Wagon, το πρώτο station 
wagon της BYD, που συνδυάζει πρα-
κτικότητα, χαμηλό λειτουργικό κό-
στος και αποδοτικότητα, χάρη στον 
προηγμένο υβριδικό κινητήρα 1.5 λί-
τρων και την τεχνολογία Dual Mode. 
Το νέο μοντέλο δίνει νέα πνοή στην 
κατηγορία των station wagon.

Μεγάλη εντύπωση προκάλεσε 
το πρωτότυπο Dynasty-D, ένα πολυ-
τελές SUV μήκους 5,3 μέτρων, που 
συνδυάζει επιβλητικό σχεδιασμό 
με παραδοσιακά καλλιτεχνικά στοι-
χεία, όπως ένθετα από μπαμπού και 
φύλλα χρυσού στο εσωτερικό, ενσω-
ματώνοντας παράλληλα τεχνολογί-
ες αιχμής όπως ψηφιακό cockpit με 
οκτώ οθόνες.

Παρουσιάστηκε επίσης το Denza 
Z Concept Sports Car, ένα καινοτό-
μο supercar που επαναπροσδιορίζει 
την οδηγική εμπειρία μέσω συστη-
μάτων steer-by-wire, προηγμένης 
ανάρτησης και εξελιγμένων τεχνολο-
γιών πλαισίου. Η μάρκα Yangwang 
παρουσίασε το πολυτελές εξαθέ-
σιο SUV U8L, εστιάζοντας στη μέ-
γιστη άνεση και τεχνολογία, ενώ η 

Fangchengbao εντυπωσίασε με το 
πρωτοποριακό in-car drone σύστη-
μά της.

Η BYD, με δραστηριότητα σε 
περισσότερες από 100 χώρες και 
πρωτοποριακή δέσμευση στην ηλε-
κτροκίνηση, συνεχίζει να ηγείται 
της παγκόσμιας μετάβασης προς 
ένα βιώσιμο μέλλον στις μεταφο-
ρές.

“Παιχνιδομηχανή” μέσα στα 
νέα μοντέλα της Volkswagen
Η Volkswagen διευρύνει τις δυνατότητες ψηφιακής ψυχαγωγίας στο 
αυτοκίνητο, εντάσσοντας την πλατφόρμα AirConsole στα νέα της 
μοντέλα από τις αρχές του 2025. Η λειτουργία είναι διαθέσιμη στα 
οχήματα της σειράς ID. με λογισμικό ID. Software 4.0 και άνω, καθώς και 
στα νέα Golf, Tiguan και Tayron με έτος μοντέλου 2025.
Η AirConsole επιτρέπει στους επιβάτες να χρησιμοποιούν τα κινητά τους 
τηλέφωνα ως χειριστήρια και να έχουν πρόσβαση σε σειρά παιχνιδιών 
μέσω του συστήματος infotainment του οχήματος. Η χρήση δεν απαιτεί 
επιπλέον εξοπλισμό, ενώ η εμπειρία υποστηρίζεται από τον ήχο και τον 
φωτισμό της καμπίνας (σε οχήματα με software 5.0 και άνω).
Η βιβλιοθήκη της πλατφόρμας περιλαμβάνει τίτλους 
προσαρμοσμένους για σύντομες, casual συνεδρίες ψυχαγωγίας. 
Μεταξύ αυτών, συγκαταλέγεται πλέον και το PAC-MAN, αποτέλεσμα 
συνεργασίας της Bandai Namco με την AirConsole και τη Volkswagen. 
Η ένταξη ενός γνωστού τίτλου ενισχύει την προσβασιμότητα και την 
ελκυστικότητα της πλατφόρμας για ευρύτερο κοινό.
Η ενσωμάτωση της AirConsole είναι μέρος της στρατηγικής της 
Volkswagen για εμπλουτισμό της εμπειρίας εντός του αυτοκινήτου με 
ψηφιακό περιεχόμενο. Η χρήση παιχνιδιών κατά τη στάση του οχήματος 
στοχεύει στην αξιοποίηση χρόνου αναμονής, για παράδειγμα κατά τη 
φόρτιση σε ηλεκτρικά μοντέλα ή κατά τη διάρκεια ταξιδιών.
Η λειτουργία της πλατφόρμας απευθύνεται σε όλους τους επιβάτες, 
ανεξαρτήτως ηλικίας ή προηγούμενης εμπειρίας με παιχνίδια. Δίνεται 
έμφαση στη διαδραστικότητα, στη συνδεσιμότητα μεταξύ επιβατών και 
στην ευκολία χρήσης.
Η AirConsole αποτελεί μία από τις τελευταίες προσθήκες, ενισχύοντας 
τον ψηφιακό χαρακτήρα των οχημάτων της μάρκας με τρόπο 
λειτουργικό και προσιτό.

Νέες τιμές για τα μοντέλα της DFSK 
Η DFSK, μάρκα με παρουσία σε περισσότερες από 70 χώρες, εισήλθε 
πρόσφατα στην ελληνική αγορά, με επίσημη εκπροσώπηση από 
τον Spanos Group. Το DFSK 500 είναι ένα SUV μήκους 4,38 μέτρων, 
εξοπλισμένο με κινητήρα βενζίνης 1.5 λίτρων 
απόδοσης 106 ίππων και αυτόματο κιβώτιο. Η 
τιμή εκκίνησης διαμορφώνεται στα 19.900 ευρώ. 
Το DFSK 600, μήκους 4,72 μέτρων, διαθέτει 
υπερτροφοδοτούμενο κινητήρα 1.5 λίτρων με 
ισχύ 177 ίππων και αυτόματο κιβώτιο. Η τιμή του 
ξεκινά από τις 29.900 ευρώ.
Στην κατηγορία των εξηλεκτρισμένων μοντέλων, 
το DFSK E5 αποτελεί την πρόταση plug-in hybrid 
της μάρκας με τιμή εκκίνησης τα 34.500 ευρώ.
Στην επαγγελματική κατηγορία, η DFSK διαθέτει το ηλεκτρικό van EC75, 
εξοπλισμένο με μπαταρία 50 kWh και τιμή εκκίνησης 37.990 ευρώ.

ΤΟΥ  
ΣΑΡΓΙΑΝΝΙΔΗ ΓΙΩΡΓΟΥ

Η BYD παρουσίασε καινοτομίες 
στην Auto Shanghai 2025

}

Ο,τι αξίζει να μάθετε 
για τον κόσμο  

της αυτοκίνησης θα 
το βρείτε κάθε 

εβδομάδα στο e-mail 
σας με την ipaper.

Γκαζώνουμε... 

ΤΕΧΝΟΛΟΓΙΑ
- ΑΥΤΟΚΙΝΗΤΟ
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ΤΕΧΝΟΛΟΓΙΑ
- ΑΥΤΟΚΙΝΗΤΟ

Opel Corsa: 
Ξεπέρασε το 
1 εκατομμύριο 
πωλήσεις 
η 6η γενιά
Η έκτη γενιά του Opel Corsa 
σημείωσε ένα σημαντικό ορόσημο, 
ξεπερνώντας το 1 εκατομμύριο 
πωλήσεις από την κυκλοφορία 
της το 2019. Το μοντέλο διατηρεί 
σταθερά ηγετική θέση στη Γερμανία 
και τη Μεγάλη Βρετανία, ενώ 
καταγράφει υψηλές επιδόσεις και σε 
άλλες ευρωπαϊκές αγορές.
Το Corsa προσφέρεται σε εκδόσεις 
με θερμικούς κινητήρες και ως 
αμιγώς ηλεκτρικό, μέσω του 
Corsa Electric. Με ανανεωμένο 
σχεδιασμό, σύγχρονες τεχνολογίες 
και βελτιωμένα χαρακτηριστικά 
άνεσης και ασφάλειας, το 
μοντέλο παραμένει επίκαιρο και 
ανταγωνιστικό.
Αξίζει να σημειωθεί ότι το Corsa 
Electric, το οποίο απέσπασε 
το βραβείο «Χρυσό Τιμόνι» το 
2020, αντιπροσωπεύει πλέον 
περίπου το 25% των συνολικών 
πωλήσεων του Corsa. Το στοιχείο 
αυτό υπογραμμίζει τη στροφή της 
Opel προς την ηλεκτροκίνηση 
και τη θετική ανταπόκριση 
του αγοραστικού κοινού στα 
εναλλακτικά συστήματα κίνησης.
Με έμφαση στην προσβασιμότητα 
και την καινοτομία, το Opel Corsa 
εξακολουθεί να αποτελεί σημείο 
αναφοράς στην κατηγορία των 
supermini, προσφέροντας επιλογές 
που καλύπτουν ένα ευρύ φάσμα 
αναγκών και προτιμήσεων.
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Το Hyundai Inster ανακηρύχθηκε Παγκόσμιο 
Ηλεκτρικό Αυτοκίνητο για το 2025

Το ηλεκτρικό μοντέλο Hyundai Inster 
απέσπασε τον τίτλο “World Electric 
Vehicle 2025” στα φετινά World Car 

Awards, τα οποία ανακοινώθηκαν στο 
πλαίσιο της Διεθνούς Έκθεσης Αυτοκινή-
του της Νέας Υόρκης. Η βράβευση έγινε 
ύστερα από απόφαση επιτροπής 96 δη-
μοσιογράφων του ειδικού Τύπου από 30 
χώρες.

Το Inster ανήκει στην κατηγορία των 

sub-compact EV και ξεχώρισε για τον 
συνδυασμό σχεδίασης, τεχνολογίας και 
λειτουργικότητας. Το μοντέλο διαθέτει 
αυτονομία έως 370 χιλιόμετρα (έκδοση 
49 kWh) και υποστηρίζει ταχεία φόρτι-
ση, με δυνατότητα επαναφόρτισης από 
10% έως 80% σε περίπου 30 λεπτά.

Η βράβευση του Inster έρχεται να 
προστεθεί σε μια σειρά επιτυχιών της 
Hyundai στα World Car Awards. Προη-
γήθηκαν τα Ioniq 5 και Ioniq 6 με δια-
δοχικές διακρίσεις το 2022 και το 2023, 
ενώ το 2024 το Ioniq 5 N ανακηρύχθηκε 
“World Performance Car”. Σύμφωνα με 

την εταιρεία, η συνεχής αναγνώριση από 
θεσμούς του κλάδου αντανακλά τη στρα-
τηγική της Hyundai να προωθεί την ηλε-
κτροκίνηση και να αναπτύσσει μοντέλα 
που απευθύνονται σε ευρύ φάσμα αγο-
ραστών, με γνώμονα την απόδοση και τη 
βιωσιμότητα.

ΤΟΥ  
ΣΑΡΓΙΑΝΝΙΔΗ ΓΙΩΡΓΟΥ
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SHORT LIST
Στο στόχαστρο του Μεγάρου Μαξίμου 
έχουν μπει ορισμένοι «γαλάζιοι» βουλευτές 
που είναι στην κυριολεξία εξαφανισμένοι. 
Μάλιστα λέγεται ότι θα υπάρξει παρέμβαση 
του ίδιου του πρωθυπουργού και τότε 
η κατάσταση θα δυσκολέψει για τους 
«τεμπέληδες» της Βουλής. Αυτό που μαθαίνω 
τις τελευταίες ημέρες είναι ότι ο Κυριάκος 
Μητσοτάκης έχει ήδη στα χέρια του τη 
σχετική λίστα και πρόκειται για 4-5 βουλευτές 
αρχικά που θα τους γίνει σοβαρή σύσταση 
πιθανόν απ’ τον ίδιο τον πρωθυπουργό.  Οι 
περιοχές  που προβληματίζουν έντονα τους 
επιτελείς του Μαξίμου είναι η Πελοπόννησος 
, η Θεσσαλία και η Κεντρική Μακεδονία. Θα 
έχει ενδιαφέρον…

Κύριε διευθυντά...
Παράπονα από βουλευτές έχουν φτάσει 
στο στενό περιβάλλον του πρωθυπουργού 
σχετικά με τη συμπεριφορά διευθυντών 
υπουργείων που μάλλον έχουν «καβαλήσει» 
το καλάμι και δεν έχουν καταλάβει ότι 
είναι περαστικοί από τη θέση τους. Ήδη 
έχει υπάρξει σχετική προειδοποίηση στους 
«μάγκες» αυτούς.

Επαφές Κ.Μ.
Ο πρωθυπουργός έχει αρχίσει να κάνει 
ξεκάθαρη την διάθεση του να στηρίξει την 
δομική αναδιοργάνωση του κομματικού 
μηχανισμού και αρχίζει να κάνει σταθερά 
συναντήσεις που πέρα από την συμβολική 
τους σημασία έχουν και ουσιαστικό σκοπό. 
Η «εντολή» του είναι το κόμμα είναι να 
βρίσκεται σε πλήρη εγρήγορση και σε 
συμπόρευση με το Μαξίμου. Μαθαίνω ότι 
σύντομα θα πραγματοποιήσει επίσκεψη και 
στα γραφεία της Πειραιώς.

Την πεπατημένη
Να σας ενημερώσω με πλήρη επίγνωση της 
κατάστασης ότι τελικά κλείνει η κουβέντα 
για «κόψιμο» εν ενεργεία βουλευτών λόγω 
ηλικίας, από τα ψηφοδέλτια στις επόμενες 
εθνικές εκλογές. Η αλήθεια είναι ότι αυτή 
η συζήτηση είχε ανοίξει με σοβαρό τρόπο 
ωστόσο απ’ ότι φαίνεται ο πρωθυπουργός 
αποφάσισε να ακολουθήσει την πεπατημένη 
και να είναι αυτοδίκαια υποψήφιοι ακόμα και 
οι «γηραιότεροι».

Φλερτ
Μαθαίνω για έντονο «φλερτ» βουλευτών 

και στελεχών της Νέας Δημοκρατίας που 
παραδοσιακά ανήκουν στον καραμανλικό 
χώρο με τους αντίστοιχους που πρόερχονται 
από τον σκληρό πυρήνα του Αντώνη Σαμαρά. 
Δε σας το λέω τυχαία. Κρατήστε το…

Γερές προετοιμασίες
 Σε προσυνεδριακούς ρυθμούς θα κινούνται 
από εδώ και στο εξής στην Πειραιώς με 
τους επιτελείς του κόμματος να θέλουν να 
παρουσιάσουν ένα διαφορετικό Συνέδριο, 
αντάξιο και της σταθερής υπεροχής του 
κυβερνώντος κόμματος και του ίδιου του 
Κυριάκου Μητσοτάκη.

Fresh  
Πιο φρέσκο δε γίνεται! Στην Πειραιώς είναι 
έτοιμοι να ενημερώσουν βουλευτές και 
στελέχη ανά την Ελλάδα, για το αναλυτικό 
πρόγραμμα περιοδειών και του ίδιου του 
πρωθυπουργού, όπου θα συμμετέχουν και 
μεικτά κλιμάκια με την παρουσία  κορυφαίων 
υπουργών.

FBI
Ντου σε χρηματιστηριακή εταιρεία και 
εύρεση 4.500 χρυσών λιρών Αγγλίας από 
το ελληνικό FBI. Οι εξηγήσεις που καλείται 
να δώσει ο ιδιοκτήτης της χρηματιστηριακής 
εταιρείας θα φανούν άραγε πειστικές; 

Crypto
Η επιτροπή που συντάχθηκε για τα 
crypto! Το νέο νομοθετικό πλαίσιο για την 
φορολόγηση των κρυπτονομισμάτων είναι 
ενεργό. Δεκαπέντε άτομα δουλεύουν για την 

φορολόγηση των crypto. Ήδη, από τις ημέρες 
Χατζηδάκη στο Υπ.Οικ. είχε ανακοινωθεί 
πως σε ό,τι αφορά τα κρυπτονομίσματα στο 
νομοσχέδιο θα υπάρχει ποινική διάταξη για 
ενδεχόμενο φυλάκισης για όσους διαθέτουν 
κρυπτοστοιχεία χωρίς άδεια, ενώ κάθε 
πλατφόρμα για crypto θα πρέπει να έχει και 
ένα σημείο επαφής σε κάθε χώρα

H «ένταξη» της Qual-
co Holdco Limited στο 
Xρηματιστήριο
Προς εισαγωγή μαθαίνουμε ότι πάει η 
εταιρεία Qualco Group AE, του Ορέστη 
Τσακαλώτου, η οποία συστάθηκε στις 
8/2/2025 και η οποία θα είναι η μητρική 
εταιρεία του Ομίλου ο οποίος αποτελείται 
από 16 Θυγατρικές  και  οι οποίες 
δραστηριοποιούνται τόσο στην Ελλάδα 
όσο και στο εξωτερικό. Η εταιρεία θα έχει 
την μορφή Holding με τις θυγατρικές της να 
εκτελούν τις βασικές δραστηριότητες. Αξίζει 
να σημειωθεί ότι η εταιρεία έκανε αύξηση 
μετοχικού κεφαλαίου με εισφορά σε είδος  
εκτοξεύοντας το μετοχικό κεφάλαιο σε 500 
εκ ευρώ!
Η Qualco Holdco Limited  η οποία ήταν η 
προηγούμενη μητρική εταιρεία (πριν την 
ανταλλαγή μετόχων) είχε το 2024 τζίρο 183 
εκ. ευρώ και καθαρά κέρδη 15 εκ. ευρώ. Το 
ερώτημα βέβαια είναι πως είναι δυνατόν μία 
εταιρεία η οποία συστάθηκε  μόλις το 2/2025 
(4 μήνες εταιρεία) να θέλει να μπει στο 
χρηματιστήριο και να αντλήσει 70.000.000 
ευρώ έως 80.000.000 ευρώ χωρίς να έχει 
δημοσιεύσει οικονομικές καταστάσεις. Μένει 
να δούμε εάν  θα εγκριθεί από την Επιτροπή 
Κεφαλαιαγοράς την επόμενη εβδομάδα …


